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Kocaeli Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu “Türkiye ekonomisinde uzun 
vadeli çözümler için üretim ve ihracata yoğun-

laşmalıyız” dedi. 
Orta Vadeli Program’daki hedeflerin uyumlu 

olduğunu, gelirlerde artış, harcamalarda tasarruf 
öngörüldüğünü, borçlanma ihtiyacının azalması ile 
sanayicilerin daha düşük maliyetle krediye erişebi-
leceklerini anlatan Ayhan Zeytinoğlu harcamaların 
azaltılmasının enflasyonun düşürülmesine de olumlu 
katkı sağlayacağını söyledi. 

“İhracat rakamlarında tutarlı artışlar olduğunu 
ve rahatlıkla ulaşılabileceğimizi düşünüyorum.  Yine 
ithalatta da gerçekçi rakamlar öngörülmüş diye 
düşünüyorum. Dış ticaret açığında enerji fiyatlarına 
bağlı olarak daha iyi rakamlar görebilmeyi temenni 
ediyoruz. Turizm gelirlerinde önemli artışlar öngö-
rülüyor. Bu da tabi cari açığımıza katkı verecektir.” 
şeklinde konuşan Ayhan Zeytinoğlu “Çözümlerin uzun 
vadeli olabilmesi için ülkemizin üretim ve ihracata 
yönelmesi gerekiyor. Şu anda Avrupa enerji sıkıntısı 
nedeniyle üretimlerini muhtemelen ülkemiz de dahil 
olmak üzere bölgesindeki ülkelere kaydıracaktır. Bunu 
yapabilmemizin yolunun ülkemize tekrar yabancı 
sermaye girişinin hızlandırılmasıyla mümkün olduğu-
nu biliyoruz. 2002-2004 yıllarındaki yatırım ortamını 
tekrar sağlayarak Avrupa Birliği ve diğer ülkelerden 
direkt yabancı sermaye çekebiliyor olmamız gere-
kiyor. İşsizlik ve üretim üzerindeki kalıcı çözümlerin 
buradan geçtiğini biliyoruz.” dedi. 

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu 
güncel ekonomik göstergelerin gelişimine ilişkin de-
ğerlendirmelerde de bulundu. 

İHRACATTA GELİŞMELER
Eylül ayında ihracat yüzde 9,2 artışla 22 milyar 626 

milyon dolara çıkarak ‘en yüksek eylül’ ihracatı ger-
çekleşti. Eylül itibariyle on iki aylık ihracatımız 252,6 
milyar dolara çıktı. 

En fazla ihracat yaptığımız ilk beş ülke yüzde 18.1 
artışla 2 milyar 2 milyon  dolara çıkan Almanya, yüzde 
9,7 artışla 1 milyar 378 milyon dolara çıkan ABD, yüzde 
24,2  artışla 1 milyar 277 milyon dolara çıkan Irak, 
yüzde 4,5 düşüşle 1 milyar 202 milyon dolara gerile-
yen İngiltere ve yüzde 127,7 artışla 1 milyar 148 milyon 
dolara çıkan Rusya olarak sıralandı. 

Avrupa Birliği ülkelerine yönelik ihracat yüzde 4,8 
artışla 8 milyar 901 milyon dolara, Diğer Avrupa Ülke-
lerine yönelik ihracat yüzde 32,1 artışla 3 milyar 832 
milyon dolara çıktı. Avrupa’nın ihracatımızdaki payı 
yüzde 56,2’ye ulaşırken, Yakın ve Ortadoğu ülkelerine 
yönelik ihracat yüzde 23,8 artışla 4 milyar 144 milyon 
dolar, Kuzey Afrika ülkelerine yönelik ihracat yüzde 8 
düşüşle  1 milyar 112 milyon dolar olarak gerçekleşti. 

İTHALATTA ARTIŞ
Ağustos ayında 32,5 milyar dolar olan ithalat, bir 

önceki yılın aynı ayına göre yüzde 41,5 artışla 33 milyar 
dolara çıktı. Yatırım malları ithalatı yüzde 19,5, ara mal-
lar ithalatı yüzde 46,4, tüketim malları ithalatı yüzde 
31,4 artış gösterdi. 

DIŞ AÇIK VE CARİ AÇIK
Eylül 2021’de 2,6 milyar dolar olan dış ticaret 

açığı yüzde 298,3 artışla 10 milyar 384 milyon dolara 
yükseldi. Ağustos ayında aylık cari açık 2-3 milyar 112 
milyon dolara, yıllık cari açık ise 40 milyar 889 milyon 

“

Uzun vadeli çözümler için üretim ve 
ihracata yoğunlaşmalıyız 

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Zeytinoğlu: 

[başkan’dan mektup ►
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dolara yükseldi. Döviz dengesi bakımından turizm ge-
lirlerinde önemli bir artış var olmasına karşın dış ticaret 
açığı cari açığın artmasına yol açıyor. Bu kapsamda 
hizmet gelirlerinin 4,7 milyar dolardan 7 milyar 236 
milyon dolara çıkmasına karşın ağustos ayları itibariyle 
dış ticaret açığının 2,8 milyar dolardan 9 milyar 700 
milyon dolara çıktığını görüyoruz. Eylül’de de dış ticaret 
açığındaki yükselişin cari açığı artırmasını bekliyoruz. 

ENFLASYON
Enflasyon verilerine baktığımızda eylül ayında aylık 

TÜFE yüzde 3,08 artışla yıllık bazda yüzde 83,45 olarak 
gerçekleşti. ÜFE ise aylık yüzde 4,78 artışla yıllık bazda 
yüzde 151,5 olarak gerçekleşti. TÜFE ile ÜFE arasındaki 
farkın 66 puan civarında olduğunu görüyoruz. 

KAPASİTE KULLANIMI
Eylül ayı kapasite kullanım oranı Türkiye ölçeğinde 

geçen yılın eş dönemine göre 0,7 puan gerileyerek yüz-
de 77,4 olarak gerçekleşti. Kocaeli’de ise kapasite kulla-
nımı ağustos ayına göre 1,2 puan, geçen ağustos ayına 
göre ise 1,5 puan artışla yüzde 72,5 olarak gerçekleşti. 

SANAYİ ÜRETİMİ
Ağustos ayında sanayi üretimi yıllık bazda yüzde 2,4, 

yıllık bazda yüzde 1 artış gösterdi.  Sanayinin alt sektör-
leri incelendiğinde, endeksin, ağustosta geçen yılın aynı 
ayına göre madencilik ve taş ocakçılığı sektöründe yüz-
de 12,4, elektrik gaz, buhar ve iklimlendirme üretimi ve 
dağıtımı sektöründe yüzde 3,5 azalırken, imalat sanayi 
sektöründe yüzde 2,2 arttığı görüldü.

İmalat sanayi, sermaye malları ile orta yüksek tek-
nolojili ürünlerdeki artışlar genel ortalamanın üzerinde 
ve olumlu değerlendirebiliriz.

İŞSİZLİK
İşsizlik 

oranı ağus-
tos ayında 
geçen yılın aynı 
ayına göre 2,2 

puan, temmuz ayına göre 0,4 puan gerileyerek yüzde 
9,6 olarak gerçekleşti. 

Temmuz’dan ağustosa, istihdam edilenler 366 bin 
kişi artarken, işgücüne katılanlar 266 bin kişi arttı.

Ağustos itibariyle toplam istihdam ilk kez 31 mil-
yonu geçerek 31 milyon 14 bin kişi olarak gerçekleşti. 
Nüfusumuza oranla çalışan sayımızın daha yüksek 
seviyelere ulaşmasını bekliyoruz.

BÜTÇE DENGESİ
Bütçe eylül ayında 78 milyar 627 milyon TL açık 

verdi. Gelirler yüzde 75,5 artışla 
206 milyar 940 milyon TL 
‘ye, giderler yüzde 101,8 
artışla 285 milyar 567 
milyon TL’ye çıktı. 
Ocak-eylül bütçe açığı 
45,5 milyar TL  olarak 
gerçekleşti. Bütçe 
giderlerindeki artış 
oranı enflasyonun 
üzerinde. Her zaman 
dile getirdiğimiz gibi 
enflasyon ve faizlerin 
düşmesinin, büyük 
ölçüde denk bütçe 
ile desteklenebile-
ceğine inanıyo-
ruz.

“
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KSO Organ seçimleri yapıldı

[kso’da seçim ►

Kocaeli Sanayi Odası Organ Seçimleri, KSO Merkez Binası’nda 
gerçekleştirildi. Seçim Kurulu görevlilerinin gözetiminde gerçekleşen 

seçimlerde oy kullanma işlemi saat 09.00’da başladı saat 17.00’de sona 
erdi. Seçimlerle 38 Meslek Komitesi’nden 192 Komite Üyesi ve 77 Meclis 

Üyesi belirlendi.

Türkiye sanayisinin önemli firma-
larının üye olduğu Kocaeli Sanayi 
Odası (KSO) 4 yılda bir gerçek-

leştirdiği Oda Organ Seçimlerini 3 Ekim 
2022 Pazartesi günü İzmit’te bulunan 
merkez hizmet binasında gerçekleştir-
di. Seçim Kurulu’nun gözetiminde ya-
pılan seçimlerde 38 komitede tek liste 
ile seçime gidildi. KSO üyesi sanayiciler 
38 meslek komitesinde 192 komite ve 
77 meclis üyesini belirlemek için san-
dık başına gitti. 2 bin 392 üyenin oy 
kullanma hakkının bulunduğu seçim-
ler saat 09.00’da başladı saat 17.00’de 
son erdi. 

Seçimler KSO Başkanı Ayhan Zeyti-
noğlu ve Meclis Başkanı Hasan Tahsin 
Tuğrul’un seçim kuruluna oy pusula-
larını teslim etmesi ile başladı.  İlk oyu 

Ayhan Zeytinoğlu kullanarak, sabahın 
erken saatlerinde Oda binasına gelen 
üyeleri oy kullanmaya davet etti. Üye-
lerin yoğun ilgi gösterdiği seçimde oy 
kullanma işleminin ardından üyeler 
birbirleri ile sohbet ederek seçim so-
nuçlarını bekledi. Seçim boyunca ko-
mite adayları ve meclis üyesi adayları 
oda binasından ayrılmayarak seçimleri 
yakından takip etti. 

- Komite sayısı artırıldı
Daha önce 36 olan komite sayısının 

38’e çıkarıldığı seçimlerde 37 komi-
teden 5’er komite üyesi, üye sayısının 
fazla olması nedeniyle ise 22’nci komi-
tede 7 komite üyesi seçildi. Seçilen 192 
komite üyesinin içinden ilk 2 sıradaki 
şirketlerin temsilcileri ise meclis üye-

liğine seçilerek 77 kişilik meclisi oluş-
turdu.

- Ayhan Zeytinoğlu: Seçilen 
arkadaşlara başarılar diliyorum

Saatler 17.00’yi gösterdiğinde oy 
kullanma işlemi sona erdi ve sayım 
başladı. Toplamda 743 üyenin oy kul-
landığı seçimler sonrası komitelere ve 
meclise seçilen isimler alkışlarla seçi-
mi noktaladı. KSO Başkanı Zeytinoğlu, 
seçim sonrası yaptığı konuşmada so-
nuçların hayırlı olmasını temenni etti, 
“Sanayimizin gelişimi ve şehrimiz için 
çalışmaya devam edeceğiz. Seçilen 
arkadaşlarımıza başarılar diliyor, tüm 
üyelerimize teşekkür ediyorum” dedi. 
Ardından seçimin anısına bir hatıra fo-
toğrafı çekildi.
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KSO’da başkanlık seçimleri tamamlandı
Kocaeli Sanayi Odası’nda gerçekleşen seçimlerde Yönetim Kurulu 

Başkanlığına Ayhan Zeytinoğlu, Meclis Başkanlığına Hasan Tahsin Tuğrul 
seçildi. Her iki isim de 4'üncü kez başkan olarak göreve seçilmiş oldu.

[kso’da seçim ►
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Kocaeli Sanayi Odası (KSO)’da 3 
Ekim 2022 tarihinde gerçekleşen 
organ seçimlerinin ardından yö-

netim kurulu başkanı, yönetim kurulu 
üyeleri, disiplin kurulu, Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği (TOBB) delegeleri ile 
meclis başkanı, başkan vekilleri ve ka-
tip üye seçimleri de yapıldı. Oda bina-
sında gerçekleşen seçimler, 38 meslek 
grubundan meclise giren 77 meclis 
üyesinin meclis başkanı, başkan vekil-
leri ve katip üyeyi seçmesi ile başladı. 
Seçimli toplantıyı meclisin en kıdem-
li üyesi Çolakoğlu Metalurji Yönetim 
Kurulu Üyesi Cahit Aşkın ile meclisin 
en genç üyesi  Elbey Lojistik’ten Oğuz-
han Ceylan yönetti.  77 meclis üyesin-
den 66’sının katılım gösterdiği seçimli 
toplantıyı açan Cahit Aşkın, yeni meclis 
divanı için KSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu tarafından sunulan 
önergeyi meclis üyeleri ile paylaştı.

- Meclis Başkanlığı’na yeniden Hasan 
Tahsin Tuğrul seçildi

Meclise sunulan tek önergede mec-
lis başkanlığına Hasan Tahsin Tuğrul, 
meclis başkan yardımcılıklarına Meh-
met Başol, Korkut Öz ve katip üyeliği-
ne Başar İbrahim Başaran’ın isimleri 
önerildi.  Kapalı oy açık tasnif usulü ile 
yapılan seçimde önerilen isimler 65 
meclis üyesinin oyu ile 9. dönem mec-
lis divanı olarak seçildi. 

Böylece 3 dönemdir KSO Meclis 
Başkanlığı görevinden bulunan Hasan 
Tahsin Tuğrul 4. kez başkanlığa seçil-
di.

- Kadın meclis üyesi 6’ya çıktı
Oy kullanma işleminin ardından 

yeni meclis divanı, toplantıyı yönet-
mek üzere Cahit Aşkın ve Oğuzhan 

Ceylan’dan toplantıyı devraldı. Kendi-
lerini seçen meclis üyelerine teşekkür 
ederek söze başlayan KSO Meclis Baş-
kanı Hasan Tahsin Tuğrul,  yeni döne-
min şehrimize ve sanayimize hayırlı 
olmasını diledi, daha sonra sözü KSO 
Başkanı Ayhan Zeytinoğlu’na bıraktı. 
Zeytinoğlu, meclis divanını kutlayarak 
başladığı sözlerine, “Yeni dönem hepi-
mize hayırlı olsun. Bu dönem mecliste 

kadın sayısını yüzde 100 artırarak 3’ten 
6’ya çıkardık. Kocaeli Sanayi Odası ola-
rak amacımız bir aile olmak. Bunu da 
başardığımızı düşünüyor, herkese te-
şekkür ediyorum” dedi.

- Sanayinin ve şehrin gelişmesi için 
çalışmaya devam edeceğiz

Meclis divanının seçiminin ardın-
dan yönetim kurulu başkanı, yönetim 
kurulu üyeleri, disiplin kurulu ve TOBB 
delege seçimlerine geçildi. 

Seçim Kurulu’nun gözetiminde ku-
rulan tek sandıkta ve tek listeli ger-
çekleşen seçimde 66 Meclis Üyesi oy 

kullandı. KSO Yönetim Kurulu Başkan-
lığına tek aday olan Ayhan Zeytinoğlu 
4. kez göreve seçildi, üyelere teşekkür 
ederek sanayinin ve şehrin gelişimi için 
çalışmaya devam edeceklerini söyledi.

YENİ MECLİS DİVANI

TOPLANTIYI YÖNETENLER
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Yönetim Kurulu Asil Üyeleri 
Ayhan Zeytinoğlu (BAŞKAN) Zeytinoğlu Yem Tarım ve Endüstriyel Ürünler San. Tic. A.Ş.

Atalay Kaya Kocaeli Kaya Satış ve Pazarlama Anonim Şirketi

Birol Bozkurt Evren Zincir İmalat Makina Sanayi ve Ticaret Anonim Şirketi

Bora Ergene Müpa Tarım ve Gıda Sanayi Anonim Şirketi

Çınar Ulusoy Ulusoy Kağıt Gıda Turizm ve İnşaat Sanayi Ve Ticaret Anonim Şirketi

Güven Özyurt Ford Otomotiv Sanayi Anonim Şirketi

İbrahim Yelmenoğlu Türkiye Petrol Rafinerileri Anonim Şirketi İzmit Rafineri Müdürlüğü

İrfan Kanık Öz Ka Lastik ve Kauçuk Sanayi Ticaret Anonim Şirketi

Mehmet Ali Kartal Kartal Bombe ve Basınçlı Kaplar Sanayi ve Ticaret Anonim Şirketi

Şaban Kemal Saraç Yücel Boru ve Profil Endüstrisi Anonim Şirketi

Tekin Urhan Cryocan Basınçlı Kaplar Endüstriyel Tesisler San. ve Ti.c Ltd. Şit. 

Yönetim Kurulu Yedek Üyeleri
Mert Pekdemir

Yakup Kadri Ekşi

Emre Açıldı

Murat Can

Fatih Haldız

Oğuzhan Ceylan

Onur Özcan

Mesut Baki Efe

Erdinç Küçükateş

Haluk İber

Disiplin Kurulu Asil Üyeleri
M. Şerif Kanık

Emin Cem Okçu

Yavuz Güneş

Sedat Açıldı

Yusuf Ziya Kasım

Mustafa Türker
 

Disiplin Kurulu Yedek Üyeleri
Ahmet Osman Dirlik

Oktay Duymaz

Necmi Gidici

Metin Türedi

Nuri Sinan

Celal Hülür

TOBB Asil Delege Üyeleri
M. Rifat Hisarcıklıoğlu

Hasan Tahsin Tuğrul

Abdullah Çeker

Ahmet Bayraktar

Albert Saydam

Filiz Akkaş

Kubilay Kırman

Mert Pekdemir

Mustafa Böyet

Orhan Sarısüleyman

Osman Soybaş

Ömer Yavuz

Yakup Kadri Ekşi

TOBB Yedek Delege Üyeleri
Atıf Tunç Atıl

Sezen Tuğba 

Oktay Erişken

Taşkın Özkal

Burak Kasım

H.Sacit Ertuğ

Ayşegül Eroğlu Eyyüpoğlu

Erhan Ör

İsmail Araç

A.Ömer Erdem

Mehmet Akif Kanık

Selçuk Aksoy

Sadi Akçelik

Evrim Hizaler

[kso’da seçim ►
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Meclis Üyeleri oylarını kullandılar

ABDULLAH ÇEKER AHMET BAYRAKTAR

AHMET SÖZER ALBERT SAYDAM

ALPER AYBERK ATALAY KAYA
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Meclis Üyeleri oylarını kullandılar

AYHAN ERGENÇ AYHAN ZEYTİNOĞLU

AYŞEGÜL EROĞLU BAHATTİN ERTUĞ

BAŞAR İBRAHİM BAŞARAN BİROL BOZKURT

[kso’da seçim ►
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BORA ERGENE BURAK KASIM

CAHİT AŞKIN ÇINAR ULUSOY

EMRE AÇILDI ERİNÇ KÜÇÜKATEŞ
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Meclis Üyeleri oylarını kullandılar

ERHAN ÖR FATİH HALDIZ

FİLİZ AKKAŞ FUAT BİÇİCİ

GÜVEN ÖZYURT HASAN ŞEREFHAN

[kso’da seçim ►
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HASAN TAHSİN TUĞRUL İBRAHİM YELMENOĞLU

İRFAN KANIK İSMAİL ARAÇ

KORKUT ÖZ KUBİLAY KIRMAN
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Meclis Üyeleri oylarını kullandılar

MEHMET AKİF KANIK MEHMET ALİ KARTAL

MEHMET BAŞOL MEHMET EMİN BİTLİS

MEHMET YILMAZ MERT PEKDEMİR

[kso’da seçim ►



1�Kocaeli Odavizyon

MESUT BAKİ EFE MUHAMMET SARAÇ

MURAT CAN MUSTAFA BÖYET

MUSTAFA KENAN SELÇUK NURCAN BABALIK
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Meclis Üyeleri oylarını kullandılar

OĞUZHAN CEYLAN OKTAY ERİŞKEN

OKTAY KABASAKAL ONUR ÖZCAN

ORHAN SARISÜLEYMAN ORHAN TEMEL

[kso’da seçim ►
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OSMAN SOYBAŞ ÖMER ERDEM

ÖMER YAVUZ ÖZCAN ALBAK

SADİ AKÇELİK SALİH KAHRAMAN
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Meclis Üyeleri oylarını kullandılar

SEÇKİN ÇİÇEK SEDAT SİLAHTAROĞLU

SELÇUK AKSOY SEVGÜR ARSLANPAY

[kso’da seçim ►

SEZEN TUĞBA  KOÇ ŞABAN KEMAL SARAÇ
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TAŞKIN ÖZKAL TEKİN URHAN

ÜNAL SOYSAL YAKUP KADRİ EKŞİ

Seçim 
SandığıYÜKSEL GÜVEN
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31. KALDER Kalite Kongresi Kocaeli’de

[etkinlik ►

Mükemmellik kültürünü yaşam 
biçimine dönüştürerek ülke-
mizin rekabet gücünü artır-

mayı hedefleyen köklü ve özgün sivil 
toplum kuruluşu Türkiye Kalite Der-
neği (KalDer) gelenekselleşen Kalite 
Kongresi’ni bu yıl 31. kez hayata geçi-
riyor. Kocaeli Sanayi Odası ve Koca-
eli Büyükşehir Belediyesi katkılarıyla 
“Riskin Ötesi: Bilim, Sektör ve Toplum-
da Adalet” temasıyla 22-23 Kasım ta-
rihlerinde Kocaeli Kongre Merkezi’nde 
düzenlenecek 31. Kalite Kongresi, tüm 
dünyayı etkisi altına alan güncel prob-
lemlerin mevcut durumunu gözeterek 
önümüzdeki dönemde karşılaşılabi-
lecek her türlü soruya cevap bulmayı 
amaçlıyor. 

- KSO’da basın toplantısı 
düzenlendi

31. Kalite Kongresi’nin tanıtımı 
amacıyla Kocaeli Sanayi Odası’nda 
basın toplantısı düzenlendi. Kocaeli 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu ve KalDer Başkanı 
Yılmaz Bayraktar’ın da katılımlarıyla 

gerçekleştirilen toplantıya; KSO Genel 
Sekreteri Memet Barış Turabi, KalDer 
Başkan Yardımcıları Filiz Öztürk, Erhan 
Baş, KalDer Genel Sekreteri Sabri Bül-
bül, Yönetim Kurulu Üyesi Barış Arat 
ve Sayman Üye Fatma Aydoğdu katıldı. 
Çok sayıda basın mensubunun katılım 
gösterdiği toplantıda ilk sözü KSO Baş-
kanı Zeytinoğlu aldı. 

- Ayhan Zeytinoğlu: Kocaeli Sanayi 
Odası katkı vermeyi sürdürecek

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu ba-
sın toplantısında yaptığı konuşmada 
şunları söyledi: 

“Bildiğiniz üzere “Türkiye Kalite 
Derneği” çeyrek asırdır mükemmellik 
kültürünü yaşam biçimine dönüştürüp 
ülkemizin rekabet gücünü artırmayı he-
defleyen bir sivil toplum kuruluşudur. 
KalDer ile işbirliği çalışmalarımız;1999 
yılında başlattığımız EFQM ve toplam 
kalite yönetimi sürecine dayanıyor. O 
günden bu yana da Kalite Kongreleri 
başta olmak üzere birçok etkinlikte or-
tak çalışmalarımız devam ediyor. 22-
23 Kasım tarihlerinde Kocaeli Kongre 

Merkezi’nde  “Riskin Ötesi: Bilim, Sek-
tör ve Toplumda Adalet” temasıyla 
düzenlenecek 31.Kalite Kongresinde de 
Odamız katkı vermeyi sürdürecek.

- Ev sahibi Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi’ne de teşekkür ederiz

Kongrede; dünyanın gündemine 
oturan göç, gıda, enerji ve iklim krizi 
gibi pek çok konuyu uzman isimlerle 
birlikte ele alarak çözümler sunulacak. 
Bu yıl Kalite Kongresi’ne il olarak ev 
sahipliği yapmaktan mutluluk duydu-
ğumuzu ifade etmek isterim. Umarım 
önümüzdeki yıllarda da ilimizde yapıl-
maya devam eder. Bu arada kongreye 
ev sahipliği yapan Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi’ne de teşekkür ediyorum.”

- Kendini geliştirmek, KSO’nun her 
zaman gündeminde

KSO’nun toplam kalite yönetim 
süreci hakkında kısaca bilgi veren 
Zeytinoğlu şöyle devam etti: “Hizmet 
vermeye başladığımız ilk yıllardan iti-
baren üyelerimizin mevcut ve olabi-
lecek ihtiyaç ve beklentileri doğrultu-

Kocaeli Sanayi Odası'nın katkıları ile KALDER tarafından 22-23 Kasım 
2022 tarihinde Kocaeli’de düzenlenecek olan 31. Kalite Kongresi’nin basın 

tanıtımı, Kocaeli Sanayi Odası ev sahipliğinde gerçekleştirildi.
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sunda kendimizi sürekli geliştirmeyi ve 
yenilemeyi gündemimizde tutuyoruz. 
Ülkemizde toplam kalite anlayışının 
bir yaşam felsefesi olarak yerleşme-
si ve yaygınlaştırılması amacıyla 1999 
yılında “Ulusal Kalite Hareketi”ne katı-
lan odamız, 2002 yılında Türkiye’de ilk 
“Kamu Sektörü Kategorisi Ulusal Kali-
te Büyük Ödülü”, 2004 yılında “Avrupa 
Kalite Büyük Ödülü” ve 2007 yılında 
“Mükemmellikte Süreklilik Ödülü”nü 
alan kuruluş olmuştur.

- KSO, ‘A Sınıfı Mükemmel Oda’ 
statüsünde

Ayrıca; 1996’da Türkiye’de sek-
töründe ilk ‘ISO 9001 Kalite Yönetim 
Sistem Belgesi’ni,  1999’da sektörün-
de ilk ‘ISO 14001 Çevre Yönetim Sis-
temi Belgesi’ni ve 2015’de ‘ISO 10002 
Müşteri Memnuniyet Yönetim Sistemi 
Belgesi’ni almıştır.TOBB Akreditasyon 
Sistemi kapsamında da 2002 yılından 
beri “A Sınıfı Mükemmel Oda” statü-
sünü koruyan Odamız, son denetimi 
de üstün başarıyla tamamlayarak 365 
Oda/Borsa arasında birinci olmuştur. 
Oda olarak açık stratejik hedeflerimiz, 
profesyonel yönetim anlayışımız ile 
üyelerimizin haklarını korumaya ve 
bölge iş dünyasına bu anlayışla hizmet 
etmeye devam edeceğiz.”

- Yılmaz Bayraktar: KalDer’in 31. Kalite 
Kongresi 22-23 Kasım’da

Ardından konuşan KalDer Yönetim 
Kurulu Başkanı Yılmaz Bayraktar şun-
ları aktardı: “Türkiye Kalite Derneği’nin 
bu yıl 31’incisini düzenleyeceği Kalite 
Kongresi; bilim, akademi, medya ve iş 
dünyasının önde gelen temsilcilerini 

ağırlamaya hazırlanıyor. 
22-23 Kasım tarihlerinde Kocae-

li Sanayi Odası ve Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi katkılarıyla Kocaeli Kongre 
Merkezi’nde, “Riskin Ötesi: Bilim, Sek-
tör ve Toplumda Adalet” temasıyla 
hayata geçirilecek kongrenin ana ko-
nuşmacısı Sabancı Üniversitesi Finans 
Kürsü Başkanı Prof. Dr.Özgür Demirtaş 
olacak. Kongrenin kapanış konuşması-
nı ise Türkiye’nin ilk kadın futbol antre-
nörü ve ilk kadın futbol hakemi, akade-
misyen Lale Orta yapacak. 

İki gün sürecek kongre boyunca 
alanında uzman konuşmacılar ile sek-
töre yön veren isimlerin buluşacağı 
ufuk açan oturumlar düzenlenecek. 
Son oturumun ardından kalite yolcu-
luğunda başarılara imza atan kuruluş-
lara Türkiye Mükemmellik Ödülleri ve 
Yetkinlik Belgeleri takdim edilecek ve 
bu sene ilk kez Kongre Bildirgesi yayın-
lanacak.

- Kongre sadece risklere değil, riskin 
ötesine de ışık tutacak

Sürdürülebilir yaşam, dünyanın 
güncel problemleri, bu problemlerin 
çözümü ve var olan sistemlerin geli-
şebilmesi için sonuçlar ortaya koymak 
adına uzun yıllardır Kalite Kongresi’ni 
başarıyla düzenliyoruz. KalDer olarak 
30 yılda 150 bin katılımcı ve 2 bin 800 
konuşmacının yer aldığı büyük kong-
relere imza attık. Kalite Kongremiz 
kapsamında her yıl yaklaşık 3 bin 600 
kişiye ev sahipliği yapıyor, sektörünün 
lider firmalarını ve ses getiren isimleri 
ağırlıyoruz. Nihai hedefimiz, bir kültür 
olan kalitenin Türk iş ekosisteminin 
her katmanına yayılması ve bu kültü-

rün ekosistemin tüm hücrelerince be-
nimsenmesi… 

1992 yılından bu yana düzenli ola-
rak hayata geçirdiğimiz kongre ile her 
sene hedeflerimizi bir adım öteye taşı-
yoruz. Bu sene de dünyanın en önemli 
gündem konularından biri olan risk 
yönetimini tema olarak belirledik. Ko-
caeli Sanayi Odası ve Kocaeli Büyük-
şehir Belediyesi’nin değerli katkılarıyla 
31’incisini düzenleyeceğimiz kongrede, 
sadece kapımızdaki riski değil bu risk-
lerin ötesini de ortaya koyarak çözüm 
önerileri sunmak istiyoruz.” 

- Enerjiden gıdaya, istihdamdan göçe 
kadar birçok konu ele alınacak

Riskleri aşmanın temel koşulunun 
insanlık olarak hep birlikte bu dönü-
şüm çabasına katılmaktan geçtiği esa-
sına dayanan 31. Kalite Kongresi’nde 10 
farklı oturum üzerinden riskler ve ötesi 
değerlendirilecek. 

Kongrenin ana konuşmacısı olan 
akademisyen Prof. Dr. Özgür Demirtaş, 
küresel ölçekte yaşanan sıcak konuları 
ve karşı karşıya olunan risklerin eko-
nomik ve sosyal yaşama etkilerini ele 
alacak. Ardından ‘Enerji: Dönüşüm Na-
sıl Olacak?’ oturumunda dünyanın en 
sert enerji krizi ve fosil yakıtlara dayalı 
ekonomilerin hazırlandığı soğuk kış 
masaya yatırılacak. 

‘Gıda: 2030’a Doğru Gıda Güvenliği’ 
oturumunda, gıda sisteminin karşı kar-
şıya olduğu riskler ve bu riskleri aşmak 
için nasıl bir dönüşüme ihtiyaç duyul-
duğu konuşulacak. ‘Kaynaklar: Zincir 
Ne Kadar Güçlü’ oturumunda, talep/
değer zincirinin önemi ve bu zincirin 
sağlamlaştırılması için yapılması gere-
kenler ele alınırken, ‘Kapsayıcılık: Daha 
Dirençli Bir Ekonomi’ oturumunda ise 
dirençli bir ekonominin öncelikleri ve 
nasıl olması gerektiğine odaklanılacak. 

Teknoloji alanında yaşanan ge-
lişmeler ve bu gelişmelerin küresel 
ölçekte kapsayıcı, eşitlikçi ve erişile-
bilir olması için yapılması gerekenler 
‘Teknoloji: Gelecek İçin Teknoloji’ otu-
rumunda irdelenecek. ‘Göç: Küresel İn-
san Hareketliliği’ oturumunda gelecek 
toplumunun resmi çizilecek. 

‘İstihdam: 5 Milyar İnsanın İstihda-
mı’ oturumunda, istihdam ihtiyacının 
ekonomide nasıl karşılanacağı işlenir-
ken, ‘Yönetim: Kalite Riski Yönetmektir’ 
oturumunda bilimsel temellere dayalı 
kaliteli bir yönetim yolculuğunun öne-
mi anlatılacak. 

Son olarak ‘Adalet’ oturumunda 
Türkiye’nin ilk kadın futbol antrenörü 
ve ilk kadın futbol hakemi, akademis-
yen Lale Orta, sahada riski yönetmek 
ve adaleti sağlamak konusunu masaya 
yatıracak.
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Türkiye otomotiv sektörünün 
öncü gücü ve teknoloji lideri 
Ford Otosan, “Gelecek Şimdi” 

diyerek, yeni sürdürülebilirlik he-
deflerini ortaya koydu. Kurulduğu 
günden bu yana tüm faaliyetlerini 
çevreye ve topluma fayda sağlayan 
ürün ve hizmet sunma amacıyla 
yürüten Ford Otosan, sürdürülebi-
lirlik stratejisi kapsamında çevresel, 
sosyal ve yönetişim alanlarda daha 
fazla fayda yaratmak için çalışıyor. 
“Gelecek Şimdi” vizyonunu merkeze 
alan şirket, çalışanlarını, tedarik-
çilerini, bayi ağını ve iş ortaklarını 
sürdürülebilirlik çalışmalarına dahil 
ederek tüm ekosistemde dönüşümün 
öncüsü olma yolunda güçlü, kapsamlı 
ve kararlı adımlarla ilerliyor.

“İklim değişikliği”, “atık ve döngü-
sel ekonomi”, “su”, “çeşitlilik ve kap-
sayıcılık” ve “toplum” başlıklarında 
öncelikli konularını belirleyen ve uzun 
dönem hedeflerini açıklayan Ford 
Otosan, bu sayede çevresel, sosyal ve 

yönetişim alanlarında net ve ulaşı-
labilir hedefler belirleyerek şirketin 
tamamen sahiplendiği ve paydaşla-
rının sürdürülebilirlik beklentilerini 
karşılayacak bir dönemi başlatıyor. 

Ford Otosan yerleşkelerini, tedarik-
çilerini ve lojistik operasyonlarını 
karbon nötr olmaya hazırlıyor

Türkiye’de otomotiv sektöründe 
geçmişten beri yaptığı yatırımlar ve 
geliştirdiği teknolojilerle elektrikli 
dönüşümün lideri Ford Otosan, iklim 
değişikliğinin etkilerini azaltmak üze-
re yakın gelecekte satacağı araçlarda 
sıfır emisyon, tesislerinde, tedarik-
çilerinde ve lojistik hizmetlerinde 
karbon nötr olma yolunda hedeflerini 

ortaya koydu. 
İklim değişikliğinin etkilerini 

azaltmak amacıyla Ford Otosan binek 
araçlarda 2030, hafif ve orta ticari 
araçlarda 2035, ağır ticari araçlar-
da ise 2040 itibarıyla sadece sıfır 
emisyonlu araç satışı hedefliyor. Bu 
hedefe paralel olarak, E-Transit ve E-
Transit Custom’un da Avrupa’daki tek 
üreticisi olan Ford Otosan, Ford’un 
elektrifikasyon stratejisinde kritik bir 
rol oynamaya da devam ediyor.  

Türkiye’deki üretim tesislerin-
de ve Ar-Ge merkezinde, 2030’da 
karbon nötr olmayı amaçlayan Ford 
Otosan, bu doğrultuda yerleşkelerin-
de kullanılan elektriğinin tamamını 
%100 yenilenebilir kaynaklardan elde 

Ford Otosan uzun dönem sürdürülebilirlik 
hedefleri ile “Gelecek Şimdi” diyor

[sürdürülebilirlik►

Ford Otosan Genel 
Müdürü Güven Özyurt 
“Gelecek Şimdi” 
mottosuyla açıkladıkları 
sürdürülebilirlik hedeflerini 
değerlendirdi: “Karşı 
karşıya olduğumuz 
küresel sorunlar tüm 
dünyayı değişime zorluyor. 
Kolektif akılla şekillenen 
sürdürülebilir yaklaşımlarla 
beraber somut aksiyonlara 
her zamankinden daha 
çok ihtiyaç var. Bugün 
ortaya koyduğumuz 
sürdürülebilirlik 
hedefleriyle de çevresel, 
sosyal ve yönetişim 
alanlarında uzun vadeli 
yol haritamızı paylaşarak, 
tedarikçilerimiz ve 
bayilerimizle de birlikte bu 
ihtiyaca yönelik bir hareket 
başlatıyoruz. “ dedi. 
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ediyor. Karbon dönüşümü konusun-
da, tedarikçilerinin karbon emis-
yonlarını hesaplayan Ford Otosan, 
otomotiv endüstrisinin büyük bir 
ekosistem olduğu bilinciyle hareket 
ederek tedarik zincirindeki 300’den 
fazla tedarikçisinin 2035’te karbon 
nötr olmasını amaçlıyor. Ayrıca şirket 
lojistik operasyonlarını da yine 2035 
senesinde karbon nötr hale getirmeyi 
hedefliyor. 

Atık ve döngüsel ekonomi konu-
sunda; 2030 yılına kadar operasyon-
larındaki düzenli depolama alanların-
da sıfır atık politikası ile ilerleyeceğini 
taahhüt eden Ford Otosan, tek 
kullanımlık plastikleri kişisel kulla-
nımdan tamamen kaldıracak, fabri-
kalarında ürettiği araçlardaki plastik 
kullanımında geri dönüştürülmüş ve 
yenilenebilir plastik oranını ise %30’a 
çıkartacak. Ayrıca temiz su kaynak-
larının sürdürülebilirlik açısından 
hayati önem taşıdığının bilinciyle bu 
alanda çalışmalar yürüten şirket Göl-
cük, Yeniköy ve Eskişehir’de ortaya 
koyacağı geri kazanım projeleri ile 
tesislerinde araç başı temiz su kul-
lanımını 2030’a kadar %40 oranında 
azaltmayı hedefliyor.

2030’a kadar şirketin tüm yönetim 
pozisyonlarında kadın oranı %50 
olacak

Otomotiv sektöründe en fazla 
kadın çalışan sayısına sahip Ford 
Otosan, toplumsal refahı ve geleceği 
dönüştürmenin yolunun çeşitlilik ve 
kapsayıcılıktan geçtiğine inanıyor 
ve 2030 yılında tüm yönetim pozis-
yonlarındaki kadın oranını %50’ye 
çıkarmayı hedefliyor. 

Ford Otosan, Mart ayında Koç 
Topluluğu’nun teknoloji ve inovasyon 
alanında toplumsal cinsiyet eşitliği 
taahhütlerini açıkladığı toplantıda; 
yönetim kadrolarının en az yarısı 
kadın olan girişimleri desteklemeyi, 
2026 yılına kadar topluma yönelik 
yapacağı farkındalık, eğitim ve finan-
sal destek projeleriyle 100 bin kadına 
ulaşmayı hedeflediğini açıklamıştı. 
Bu hedeflere ek olarak teknoloji ve 
inovasyon alanında şirket içerisinde 
çalışan kadın oranını %30’a yükselt-
meyi ve tüm bayi ağında ise 2 katına 
çıkarmayı taahhüt etmişti.

“İş’te Eşitlik” anlayışı ile bugüne 
kadar çalışmalar yürüten Ford Oto-
san, 2021 yılında Bloomberg Cinsiyet 
Eşitliği Endeksi’nde Türkiye’den yer 
alan tek otomotiv, aynı zamanda ilk 
ve tek sanayi şirketi oldu ve bu sene 
de eşitlikçi politikaları sayesinde 

puanını artırarak endekste yer almayı 
sürdürdü. 

Ford Otosan, “Türkiye’nin en 
değerli ve en çok tercih edilen sanayi 
şirketi olma” vizyonuna ulaşmak için 
uzun dönem sürdürülebilirlik hedef-
lerinde, içinde bulunduğu topluma 
yönelik sosyal fayda yaratacak 
hedef de ortaya koydu ve toplumsal 
çalışmalarda yer alacak gönüllülerin 
tüm çalışanlar içinde oranını 2030’a 
kadar %35’e çıkarmayı hedeflediğini 
duyurdu. 

Ford Otosan Genel Müdürü Güven 
Özyurt: “Dünyamızın geleceği için 
“’Gelecek Şimdi’ ile güçlü adımlar 
atıyoruz” 

Ford Otosan Genel Müdürü Güven 
Özyurt “Gelecek Şimdi” mottosuyla 
açıkladıkları sürdürülebilirlik hedef-
lerini değerlendirdi: “Karşı karşıya 
olduğumuz küresel sorunlar tüm 
dünyayı değişime zorluyor. Kolektif 
akılla şekillenen sürdürülebilir yakla-
şımlarla beraber somut aksiyonlara 
her zamankinden daha çok ihtiyaç 
var. Bugün ortaya koyduğumuz sür-
dürülebilirlik hedefleriyle de çevresel, 
sosyal ve yönetişim alanlarında uzun 
vadeli yol haritamızı paylaşarak, 
tedarikçilerimiz ve bayilerimizle de 
birlikte bu ihtiyaca yönelik bir hareket 
başlatıyoruz. 

Yenilikçi teknolojiler ile her zaman 
müşterilerimize geleceği bugünden 
yaşatmayı amaçlıyoruz. Türkiye’de 
otomotiv sektörünün sürdürülebi-
lirlik dönüşümüne öncülük etmek 
ve AB Yeşil Mutabakatı ile hızlanan 
sürece kendimizi ve ülkemizdeki tüm 
ekosistemi başarıyla entegre etmek 
için çalışıyoruz. Çevresel ayak izimizi 
azaltacak çalışmaların yanında insan 
odaklı inovasyona da ciddi yatırımlar 
yapıyoruz.

Türkiye’nin ilk tam elektrikli ticari 
aracını, ağır ticaride ilk yerli şanzı-

manını üreten; Bloomberg Cinsiyet 
Eşitliği Endeksi’nde yer alan, sektörde 
en fazla sayıda kadın istihdam eden 
bir şirket olmamız, bu hedeflerimize 
ulaşmak için çalışırken gücümüzü 
alacağımız başarılarımızdan birkaçı. 
‘Gelecek Şimdi’ diyerek ortaya koydu-
ğumuz uzun dönem sürdürülebilirlik 
hedeflerimizle gelecek için bugünden 
paydaşlarımızla birlikte sağlam ve 
güçlü adımlar atıyoruz.”

Ford Otosan’ın öncü ve dönüştürücü 
gücü, uluslararası endekslere de 
yansıyor

Ford Otosan, sürdürülebilirlik 
alanında geçmişten bugüne yü-
rüttüğü çalışmalar; adil, şeffaf ve 
hesap verebilir yönetim anlayışıyla 
Birleşmiş Milletler Küresel İlkeler 
Sözleşmesi’nin (UN Global Compact) 
imzacı üyeleri arasında bulunuyor. 
2021 yılı sürdürülebilirlik raporunu 
Küresel Raporlama İnisiyatifi’nin 
(GRI) Standartları “Temel” seçeneğine 
uygun şekilde ve bağımsız denetim 
kuruluşunun denetiminde hazırlayan 
şirket, bu sayede şeffaf ve kapsayıcı 
şekilde sürdürülebilirlik faaliyetlerini 
tüm paydaşları ile paylaştı. Ayrı-
ca sürdürülebilirlik odaklı sorumlu 
yatırım yapmak isteyen yatırımcıların 
kullandığı önemli endekslerden; BIST 
Sürdürülebilirlik, FTSE4Good Geliş-
mekte Olan Piyasalar ve Bloomberg 
Cinsiyet Eşitliği (2021’den itibaren) 
endekslerine dahil olan Ford Otosan, 
son üç yıldır Dow Jones Sürdürüle-
bilirlik Endeksi’ne aktif olarak yanıt 
verirken CDP İklim Değişikliği ve Su 
Programlarına da dahil oluyor. Bu 
yıl, Bilim Temelli Hedefler Girişimi’ne 
(SBTI - Science Based Targets Initia-
tive) emisyonlarını azaltma taahhüdü 
veren Ford Otosan aynı zamanda 
İklimle Bağlantılı Finansal Beyanlar 
Görev Gücü’ne (TCFD) destek veren 
şirketler arasında yer alıyor.
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Türkiye İç Denetim Enstitüsü’nün 
(TİDE) Uluslararası 26. Türkiye 
İç Denetim Kongresi “Evren 

Yeniden Başlatılıyor: Yeni Stratejinizi 
Belirleyiniz” temasıyla gerçekleştir-
diği etkinlikte konuşanTÜSİAD önetim 
Kurulu Başkanı Orhan Turan, dünya-
da global büyümenin yavaşladığını, 
nakde ve dolara erişimin zorlaştığını 
söyledi. 

Küresel ekonomide yaşanan ge-
lişmeleri değerlendiren Orhan Turan 
global ekonomide üç temel konuyu 
yakından takip ettiğini ifade ederek; 

“Ekonomik aktivitenin son üç 
yılda tecrübe ettiği şoklar neticesin-
de dünyada ve ülkemizde oldukça 
yavaşladığı bir dönem içerisinde-
yiz. Ekonomiler henüz pandeminin 
etkilerinden sıyrılmamışken Rusya-
Ukrayna savaşının farklı kanallar 
üzerinden tetiklediği şoklarına maruz 
kaldı. Öne çıkan enerji arzı problemi 

Avrupa ekonomisi için koşulları faz-
lasıyla zorlaştırırken, ABD tarafında 
ise yüksek enflasyon öncelikli konu 
başlığı haline geldi. Küresel ekono-
milerin çabası durgunluk, enflasyon 
ve istikrar arasındaki hassas dengeyi 
tutturmaya odaklanmış durumda. 
Pandemi etkilerini cesaretli hamleler-
le hafifletmeye çalışan para politika-
larının bu defa enflasyon ile mücade-
le için etkin bir biçimde kullanıldığına 
şahitlik ediyoruz.

Bu çerçevede global ekonomide 
üç temel konuyu yakından takip edi-
yoruz. Avrupa’daki olası resesyon ve 
ihracatımıza yansıması. Asya’nın ve 
özellikle Çin’in son derece hızlı yavaş-
laması. Ve en önemlisi ABD Merkez 
Bankası başta olmak üzere pek çok 
merkez bankasının fiyat istikrarını 
önceliklendirdiği, para politikasının 
sıkılaştığı süreç. Bu süreç beraberin-
de doların güçlenmesini de getiriyor. 

Dünyada nakde, dolara erişim zor-
laşıyor, pahalı hale geliyor ve global 
büyüme yavaşlıyor. Özetle artık 
global ekonomi Türkiye perspektifin-
den baktığımızda destekleyici değil 
aksine son derece sınayıcı.” şeklinde 
konuştu. 

Türkiye açısından bu süreçte sür-
dürülebilir politikalar dizayn etmenin 
gerekliliğine vurgu yapan Orhan 
Turan şöyle konuştu:  “Bu global res-
me ve önümüzdeki yıllarda ülkemize 
ne sunduğuna çok dikkatli bakmalı, 
doğru okumalı ve o çerçevede sürdü-
rülebilir politikalar dizayn etmeliyiz. 
Hatırlatmak isterim ki bundan 10 yıl 
evvel ülke ekonomimizin dünyadan 
aldığı pay %1.2’lerdeyken bugün bu 
pay %0.8’e kadar düşmüş durumda. 
Yılın ilk çeyreğinde %7’lik bir büyüme-
yi yakalamamıza rağmen ekonomi-
deki öncü göstergeler hem ihracatı-
mızda hem iç ekonomide ve üretimde 

TÜSİAD Başkanı Orhan Turan: “Global büyüme 
yavaşlıyor, nakde erişim zorlaşıyor, 
riskler artıyor”

[görüş ►
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yıl sonuna doğru hızlı bir yavaşlamayı 
işaret ediyor. Cari açık halen artış 
trendinde. Enflasyon hedeflediğimiz 
seviyelerde değil, refah kaybımız 
yüksek. Krediye erişim her geçen gün 
zorlaşıyor. Yoğun regülasyon döne-
minden geçen finansal kesimin de 
bu regülasyonlar çerçevesinde kredi 
vermesi daha da zorlaşıyor.

İstikrarlı ve uzun solukla 
politikalara ihtiyaç var

Türkiye ekonomisinin potansiyeli 
çok yüksek ve bilançolarımız güçlü 
fakat bu unsur tek başına istihdam, 
üretim, yatırım yaratmada yeter-
li gelmeyebilir. Daha öngörülmesi 
mümkün, istikrarlı ve uzun soluklu 
politikalara ihtiyacımız var. Ancak bu 
şekilde her şeye rağmen önemli fır-
satlar sunan global ekonomiden daha 
çok faydalanma fırsatını ve ülkemizi 
bir üst mertebeye taşıma şansını 
yakalarız.

Öngörülmeyen riskler de arttı
Her yıl bu zirvede; mevcut bir 

küresel riskin etkilerini, sosyal ve 
ekonomik derinliklerini ve iş yapış 
şekillerimizi nasıl değiştirdiğini konu-
şuyoruz. Bir yandan siber güvenlik, 
yıkıcı teknolojiler, hızlı değişen regü-
lasyonlar gibi konular risk algımızda 
önceliğini korurken; öte yandan, iklim 
değişikliği, çevre ve enerjiye bağlı 
riskler giderek daha fazla ön plana 
çıkıyor. İklim değişikliğini ve çevresel 
sürdürülebilirliği başat riskler ara-
sında gören şirketlerin oranı özellikle 
pandemiden sonra önemli ölçüde 
arttı. Ancak öngörülmeyen, hesaba 
katılmayan risklerle de karşı karşı-
ya kalabiliriz. Nitekim, beklenmedik 
bir anda başlayan Rusya – Ukrayna 
Savaşı ve akabinde savaşın tetiklediği 
enerji ve gıda krizi bunun en güncel 
örneği.

Hızla artan girdi ve gıda fiyatları, 
pandemi, Rusya-Ukrayna savaşının 
doğurduğu uluslararası siyasi belir-
sizlikler hem ülkemizde hem de tüm 
dünyada gıda arz güvenliğini uzun 
süredir tehdit ediyor. Pandemi süreci 
hem dünyada hem de ülkemizde ta-
rım ve gıda arz zincirinde kesintilere 
neden oldu. Özellikle buğday ithala-
tımızın yaklaşık %90’ını gerçekleştir-
diğimiz Rusya ve Ukrayna arasındaki 
savaşın tahıl ve bitkisel yağ gibi farklı 
alt sektörlerde fiyat artışlarına neden 
olduğunu gözlemliyoruz. Türkiye’nin 
arabuluculuğunda hayata geçirilen 
tahıl koridoru önemli bir diploma-
tik açılım olarak öne çıktı ve soruna 

dönemsel bir rahatlama getirdi. Öte 
taraftan, tüm bu sorunlar tarımsal 
üretimde dışa bağımlılığın arz güven-
liği ve gıda fiyatları açısından kritik 
önemde olduğunu bize gösterdi. 

Bu sorunların yanı sıra artan 
sıcaklıklar ve değişen yağış rejimi 
olarak tezahür eden iklim değişikliği 
de tarım sektörünü derinden etkiliyor. 
TÜSİAD olarak 2020 yılında yayın-
ladığımız raporumuzda artan aşırı 
hava olaylarının önümüzdeki otuz 
yılda tarım ürünlerinde ciddi verim 
kayıpları oluşturacağının altını çizdik. 
Mevcut durumda iklim değişikliğinin 
tarıma olan etkileri herhangi bir ön-
lem alınmadığı takdirde şiddetlene-
rek artmaya devam edecek. Küresel 
olarak sınırlı kaynaklarımızı tarım ve 
gıda sektöründe israfı azaltacak ve 
verimliliği artıracak şekilde kullan-
maya ihtiyacımız var.

Enerji krizi de gündemde
Son dönemde gündemimizde olan 

bir diğer konu da enerji krizi. Pandemi 
sonrası ani talep yükselişi, tedarik 
zincirlerinde yaşanan darboğaz ve 
Rusya-Ukrayna savaşı nedeniyle 
birincil enerji kaynaklarına erişimin 
kısıtlanması gibi boyutlarıyla, küresel 
enerji piyasaları bir krizden geçiyor. 
Bu krizin sonucunda da enerji arz gü-
venliği ve enerji fiyatlarındaki öngö-
rülemez ölçekteki artış hem tüm dün-
yada hem ülkemizde etkisini birçok 
sektörde hissettiriyor. Sanayi başta 
olmak üzere sektörlerde maliyet 
artışını tetikliyor; talep ve üretimin 
azalmasına neden oluyor. Sanayinin 
enerji tedariğinde sıkıntı yaşaması 
nedeniyle Avrupa’dan Asya’ya birçok 
ülkede aksayan üretimin ekonomi 
üzerindeki etkilerinin de olumsuz 
olacağı aşikar. Rusya-Ukrayna savaşı 
sırasında uygulanan politikanın sonu-
cu olarak mevcut durumda ülkemizde 
birincil enerji kaynaklarına erişimde 
sıkıntı yaşanmıyor. Bununla birlikte, 
kriz ortamına ilişkin endişeleri tam 
olarak giderebilmek ve önümüzdeki 
dönemde arz güvenliğini ve iklim 
hedeflerine uyumu sağlamak için pi-
yasanın etkin işleyişine, yenilenebilir 
dönüşüm, enerji verimliliği ve finans-
man alanlarında alınacak kısa ve orta 
vadeli bütüncül önlemlere ihtiyaç var.

İçinden geçilen böyle çalkantılı 
dönemlerde; oyunun kazananı her 
zaman değişen koşullara hızlı çözüm 
üretebilen ve uyum sağlayanlardır. 
Bunu geçmişte yaşadığımız birçok 
krizde gördük. Hiç şüphesiz; kriz 
esnasında, dayanıklı, hızlı ve esnek 

bir organizasyon için doğru işleyen iç 
denetim mekanizmalarına ihtiyacımız 
var. Bu açıdan, riskleri tahmin etme, 
liderlere ve yönetim kuruluna gerekli 
uyarılarda bulunma ve güvence sağ-
lama misyonlarıyla iç denetçiler kritik 
aktörlerdir.

Risk yönetim anlayışları da 
değişmek zorunda

Bugünün teması, “Evren Yeniden 
Başlatılıyor: Yeni Stratejinizi Belirle-
yiniz” Bu tema bize artık tek pencereli 
bir stratejik anlayışın işlevini yitirdiği-
ni hatırlatıyor. Risk portföyümüz dün-
yanın değişen dinamikleri ile birlikte 
konvansiyonelin ötesine geçmeye 
başladı. Buna bağlı olarak da risk 
yönetim anlayışlarımız hızla değiş-
mek zorunda. Şirketlerimizin ayakta 
kalması için güçlü finansal tablolar-
dan çok daha fazlasına ihtiyacımız 
olan yeni bir düzendeyiz. Bu düzenin 
DNA’sında ise sürdürülebilirlik var.

Peki, bu çok yönlü stratejik anla-
yışın temel unsurları neler olmalı? 
Hedefimiz devamlılık arz eden ve sür-
dürülebilir kurumlar. Ancak bu denli 
hızla değişen koşullarda stratejileri-
miz de sandığımız kadar uzun ömürlü 
olmayabilir.

Bu yüzden tek bir stratejiden 
ziyade; çevresel, sosyal ve yönetişim 
faktörlerini merkeze alan bir şirket 
kültürü yaratılmasına öncülük eden, 
aynı zamanda yeni teknolojilerin 
barındırdığı fırsat ve riskleri değer-
lendirebilmemizi sağlayan, sadece 
mevcut kontrolleri değerlendiren 
değil iş süreçlerine yeni bir bakış açısı 
getirebilen, insan ve çevreyi odağına 
alan, çok yönlü stratejik anlayışla 
hareket etmeliyiz.

Yeni evrende şirketlerimizi ancak 
bu şekilde geleceğe taşıyabiliriz.

Kurumsal yapıların sürdürülebilir-
lik ve dijitalleşme ekseninde dönüş-
tüğü, uyumum ve esnekliğin en elzem 
nitelikler haline geldiği bu dönemde iç 
denetim birimlerimizin de aynı ölçüde 
dönüşmesi kritik önemde. Değişen 
koşullarda iç denetim mesleğini 
icra edenlerin sahip olması gereken 
beceri setleri de hızla çeşitleniyor. 
Önümüzdeki riskleri ve bu risklerden 
kaçınmanın, olası fırsat pencerelerin-
den yararlanmanın yollarını bulmak 
için yeni nesil yetkinliklerle donan-
mış, kalıpların dışında düşünebilen 
ve hızlı çözüm üreten iç denetçilere 
ihtiyacımız olacak. Geleceğin iç de-
netçileri bir az önce saydığım anlayı-
şa sahip olan yani çok yönlü bakmayı 
başarabilenler olacak.



2� Kocaeli Odavizyon

[eğitim ►

Çelik sanayi ürünlerini üreten, 80 
ülkeye yaptığı ihracatla Kocaeli 
ve Türkiye ekonomisine önemli 

katkılar sunan Çolakoğlu Metalurji 
A.Ş.’yi ziyaret eden Vali Seddar Ya-
vuz, çalışmalar hakkında yetkililer-
den bilgi aldı.

Çolakoğlu Metalurji A.Ş. Yönetim 
Kurulu Üyesi Cahit Aşkın tarafından 
karşılanan Vali Seddar Yavuz, ilk 
olarak fabrikayı gezip, yapılan çalış-

malar ve üretilen ürünler hakkında 
bilgiler alarak çalışanlara kolaylıklar 
diledi.

Çalışmalar hakkında yetkililer-
den bilgiler alan Vali Seddar Yavuz, 
Çolakoğlu Metalurji A.Ş. yönetimine 
Ülkemiz ekonomisine, ihracatına ve 
istihdamına sağladıkları katkılardan 
dolayı teşekkür etti.

Tesislerde üretilen yassı çelik 
ile otomotiv, jant, makine imalat, 

petrol ve boru sondaj, konstrüksi-
yon ve zirai aletler vb. ile pek çok 
sektöre önemli katkılar sağlayan 
Çolakoğlu, uzun mamul kategori-
sinde üretmekte olduğu nervürlü 
inşaat demiri ile inşaat sektörünün 
bel kemiğini oluşturuyor. Bugün 
Amerika’dan Avrupa’ya, Afrika’dan 
Güney Amerika’ya kadar 80’den fazla 
ülkeye yaptığı satış ile ülke ihracatı-
na destek veriyor. 

Vali Yavuz Çolakoğlu Metalurji A.Ş.’yi 
Ziyaret Etti



Yenilikçi Eğitim Ortak Sağlık Güvenlik Birimi Danışmanlık Tıbbi Malz. San. ve Tic. Ltd. Şti.

YENİLİKÇİ OSGB

Sepetlipınar Serbest Bölge Mah. 107. Cad. No:12/B

İŞ SAĞLIĞI VE İŞ GÜVENLİĞİ UZMANI 

Tel: 0262 341 38 41(Pbx) Faks: 0262 341 38 60



30 Kocaeli Odavizyon

Türkiye’nin en çevreci etkinliği, ‘Sıfır Atık 
Festivali’ Kocaeli’de gerçekleştirildi

Kocaeli Büyükşehir Belediyesi tarafından ilk kez düzenlenen 'Sıfır Atık 
Festivali' büyük ilgi gördü. Çeşitli atölyelerin düzenlendiği ve konuk 

konuşmacıların yer aldığı etkinlik 3 gün sürdü.

Kocaeli Kongre Merkezi’nde ve 
merkezin otoparkında kurulan 
dev çadırda başlayan Sıfır Atık 

Festivali’nin açılışına Çevre, Şehircilik 
ve İklim Değişikliği Bakanı Murat Ku-
rum, Vali Seddar Yavuz, Kocaeli Büyük-
şehir Belediye Başkanı Tahir Büyüka-
kın, Kocaeli Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Sadettin Hülagü, KOSTÜ Rektörü 
Prof. Dr. Muzaffer Elmas ve çok sayıda 
davetli katıldı. 

Festivalin açılışında, festivalin pay-
daş kurumları NTV, KOÜ, KOSTÜ, GTO, 
İSU ve İzaydaş’ın temsilcileri hazır 
bulundular. Televizyon Programcısı 
Doğan Akdoğan’ın sunumu ile yapılan 
festivalde Kocaeli Büyükşehir Beledi-
yesi Şehir Tiyatroları tarafından hazır-
lanan Çöp Atlası tiyatrosu sahnelendi. 
Doğadaki kaynakların insanlar tarafın-
dan nasıl tüketildiğini anlatan tiyatro-
da atıkların çevreye atılmasının dün-
yada yarattığı tahribat anlatıldı.

- Seddar Yavuz: İlimize çevre 
anlamında da liderlik yakışır

Kocaeli’nin Türkiye’de her alanda 
önder bir şehir olduğunu belirten Vali 
Seddar Yavuz şunları kaydetti; 

“Hepinizin bildiği gibi ilimiz bilim, 
sanayi ve teknoloji üssü olduğu kadar 
aynı zamanda bilişim ve inovasyon 
merkezidir. Türkiye’nin her alanda ön-
der ve lider şehridir. Türkiye’yi dünya 
ile yarıştıran bir şehirdir. O nedenle 
ilimize de çevre anlamında da elbette 
liderlik yakışır. 

Valilik Binası Kompleksi’nde 19 Şu-
bat 2018 tarihi itibari ile sıfır atık proje-
si uygulamaya geçiş işlemleri tamam-
lanmış olup ayrıca Kocaeli Büyükşehir 
Belediye Başkanlığı, 12 İlçe Belediye 
Başkanlığı ve 12 İlçe Kaymakamlığı 
başta olmak üzere tüm kamu kurum 
ve kuruluşlarında,  2 adet üniversite,  
1193 okul, 27 sağlık kuruluşu, 65 kamu 
kurumunda sıfır atık projesi uygulama-
sı tamamlandı. İlimizdeki konut olarak 
kullanılan 12 İlçemiz de ise; 480 sitede, 
3 bin 630 blokta, 102 bin 702 dairede 
sıfır atık uygulanmaya başlanmış olup 
bu proje kapsamında 532 bin 335 kişi-

nin uygulamaya katılımı sağlandı. 
Yine İlimizde 12 adet Organize Sa-

nayi Bölge Müdürlüğü ana hizmet bi-
nalarında ve Organize Sanayi Bölgeleri 
içinde bulunan tüm 
sanayi tesislerinde 
Sıfır Atık Projesi uy-
gulanmaya başlan-
dı ve geçiş süreçleri 
tamamlandı. Ayrıca 
İlimizde faaliyette 
bulunan 35 adet 
liman tesisinin ta-
mamında Sıfır Atık 
Projesi uygulanma-
sına geçildi. 

Projenin başlan-
gıcından itibaren 1 
Ekim 2022 tarihine 
kadar 185 bin 309 ton atık kağıt, 91 bin 
609 ton atık metal, 63 bin 213 ton atık 
cam, 88 bin 700 ton plastik atık toplan-
dı.  Projenin başlangıcından itibaren 1 
Ekim 2022 tarihine kadar toplanan atık 
kağıt sayesinde 3 milyon 150 bin 253 
ağaç kesilmekten kurtarıldı. 

- Tahir Büyükakın: “En büyük çevre 
projesi”

İzmit Körfezi’nin dibinde biriken 8,5 
milyon metreküplük çamurun çıkartıl-
ması için ihale tarihinin belli olduğunu 
belirten Kocaeli Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tahir Büyükakın; “Projenin 
bütçesinin üçte birini bakanlık karşıla-
yacak, 4’te birlik kısmını belediye olarak 
biz sağlayacağız. 28 Ekim’de ihale ya-
pılacak. Bu benim bildiğim Türkiye’nin 
en büyük çevre projelerinden biri. 

Tüketirken yarınları bir kez daha 
düşünmeliyiz. Unuttuklarımızı hatır-
latmak için bu çalışmaları yapıyoruz. 

Bugün dünyada limit aşım günü 
temmuz ayına tekabül ediyor. Biz yılın 
yarısı geldiğinde dünyada tüketmemiz 
gerektiğini tüketiyoruz. Geri kalan yarı-
sında çocuklarımızdan borçlanıyoruz. 
Böyle giderse 2050’de bugün sahip 
olduğumuzdan 3 kat daha büyük bir 
dünyaya sahip olmamız gerekiyor. Bu 
olmayacağına göre o zaman tüketti-
ğimize dikkat etmemiz, atığı azaltmak, 

enerji kullanımını azaltmak ve ekosis-
tem ile uyumlu yaşamak gerekiyor. 
Bunun için harekete geçmeliyiz. Sıfır 
atık projesi bunun için yapıldı.” dedi. 

- İleri dönüşüm atölyeleri ve atıksız 
sergiler

Festival kapsamında 34 farklı alan-
da 80’i aşkın ileri dönüşüm atölyesi ve 
9 atıksız ürünler sergisi gerçekleştiril-
di. Bu atölyelerin yanı sıra festivalde 
sıfır atık konusunda çalışmalar yapan 
birçok isim ve sanatçı ağırlandı.

Kocaeli Kongre Merkezindeki festi-
valde gerek atölyeler gerek söyleşiler 
ile israfın önlenmesi, kaynakların daha 
verimli kullanılması ve atıkların kayna-
ğında ayrı toplanması ile geri kazanım 
yolları anlatıldı.

[çevre ►
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 Hisarcıklıoğlu’na Bizimköy’ü 
tanıtan Zeytinoğlu: “Toplamda 

530 çalışan var ve dünyaca 
ünlü büyük markalara üretilen 

tekstil ürünlerinin yüzde 
100’ü ihraç ediliyor. Bizimköy 

kurulduğundan bu yana birçok 
ödüle layık görüldü. En son; 2015 

yılı haziran ayında merkezimiz; 
Dünya Odalar Federasyonu’nun 

düzenlediği yarışmasında 39 
ülkenin 79 projesi ile yarışarak 

“En İyi İstihdam Yaratma/ İş 
Geliştirme” kategorisinde dünya 

şampiyonu oldu. Oda olarak bu 
modelin yaygınlaşması için çaba 

harcıyoruz.” dedi. 

Başkan Zeytinoğlu, Hisarcıklıoğlu 
başkanlığındaki TOBB yönetimine 
Bizimköy’de Kocaeli’nin potansiyelini anlattı

[oda meclisi ►

Kocaeli Sanayi Odası  8. 
Dönem son Meclis Top-
lantısı TOBB Başkanı  Rifat 

Hisarcıklıoğlu’nun, KBB Başkanı 
Tahir Büyükakın’ın, Kredi Garan-
ti Fonu (KGF) Başkanı Erdoğan 
Özegen’in ve TOBB Yönetim Kurulu 
Üyelerinin katılımı ile KSO’nun  
sosyal sorumluluk projesi, engel-
li/engelsiz bireylerin bir arada 
üretim yaptığı dünyaca ödüllü 
projesi Bizimköy Engelliler Üretim 
Merkezi’nde gerçekleştirildi. Top-
lantı Meclis Başkanı Hasan Tahsin 
Tuğrul’un yönetiminde, KSO Yöne-
tim Kurulu Başkanı Ayhan Zeyti-
noğlu ve Meclis Üyelerinin yoğun 
katılımıyla yapıldı. Meclis Başkanı 
Tuğrul, Meclis Üyelerine “Hoş 
geldiniz” dedikten sonra KSO’nun 

TOBB Akreditasyon Sistemi kapsa-
mında yapılan son denetimden 65 
tam puan alarak “A Sınıfı Mükem-
mel Oda” kategorisini koruduğunu 
ve 365 Oda/Borsa arasında birinci 
olduğunu hatırlattı, ardından bu 
birincilikte payı olan Yönetim 
Kurulunu, Meclis Üyelerini, Meslek 
Komitelerini, Akreditasyon Ekibini 
ve tüm Oda personelini tebrik etti. 

EKONOMİK DEĞERLENDİRMELER
Ardından söz alan KSO Başkanı 

Ayhan Zeytinoğlu, makro ekono-
mik değerlendirmeleriyle konuş-
masına başladı. 

Açıklanan 2023-2025 Orta Va-
deli Program’a ilişkin de konuşan 
Zeytinoğlu şunları aktardı: “Bütçe-
de harcamalardaki artışlar yüzde 
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42’lerden 2025’te yüzde 12’lere 
düşmesi öngörülüyor. Gelirler 
kısmındaki artışlar 2023’te yüzde 
42 beklenirken 2025’te yüzde 17 
olarak öngörülmüş. Gelirlerin daha 
hızlı artacağını varsayan bir prog-
ram. Bütçe dengesinin GSYH oranı 
ise yüzde 3,5’tan yüzde 1,5’a kadar 
gerileyeceği öngörülüyor. Harca-
malar kalemindeki kısıtlamalarla  
devletimizin borçlanma ihtiyacının 
azaldığı ortamda sanayicilerin daha 
düşük maliyetle daha fazla krediye 
erişebilme imkanı doğacaktır. Bunun 
yanında harcama kalemlerinin azal-
tılması ürünlere olan talebi düşüre-
ceğinden, bu adımın enflasyona da 
olumlu katkı sağlayacağını düşünü-
yorum.

ALMANYA ÖRNEĞİ
İstihdamda 2025 yılına kadar 

da her yıl yaklaşık 900 bin kişilik 
istihdam artışı öngörülmüş. Burada 
ülkemizde nüfus artış hızının 1 mil-
yonun üzerinde olduğunu göz önüne 
alırsak, işsizlik oranında ciddi geri-
lemeler için her yıl en az 1,5 milyon 
üzerinde istihdam olmasını bekleriz. 
Burada her zaman dile getirdiğim 
Almanya örneğini vereceğim. Nüfu-
sumuzun benzer olduğu Almanya’da 
45 milyon üzerinde çalışan varken 
biz 30 milyonlardayız.

İHRACAT VE ÜRETİM ÖNEMLİ
İhracat rakamlarında tutarlı 

artışlar olduğunu ve rahatlıkla ula-
şılabileceğimizi düşünüyorum.  Yine 
ithalatta da gerçekçi rakamlar öngö-
rülmüş diye düşünüyorum. 

Dış ticaret açığında enerji fiyat-
larına bağlı olarak daha iyi rakam-
lar görebilmeyi temenni ediyoruz. 
Turizm gelirlerinde önemli artışlar 
öngörülüyor. Bu da tabi cari açığımı-
za katkı verecektir. 

Çözümlerin uzun vadeli ola-
bilmesi için ülkemizin üretim ve 
ihracata yönelmesi gerekiyor. Şu 
anda Avrupa enerji sıkıntısı nedeniy-
le üretimlerini muhtemelen ülkemiz 
de dahil olmak üzere bölgesindeki 
ülkelere kaydıracaktır. Bunu yapa-
bilmemizin yolunun ülkemize tekrar 
yabancı sermaye girişinin hızlan-
dırılmasıyla mümkün olduğunu 
biliyoruz. 2002-2004 yıllarındaki 
yatırım ortamını tekrar sağlayarak 
Avrupa Birliği ve diğer ülkelerden 
direkt yabancı sermaye çekebiliyor 
olmamız gerekiyor. İşsizlik ve üretim 
üzerindeki kalıcı çözümlerin bura-
dan geçtiğini biliyoruz.”

KSO Başkanı Zeytinoğlu konuş-
masında  Sektörel Performans Ödül 
Organizasyonu’nun son başvuru 
tarihinin 4 Kasım 2022 olduğunu 
hatırlattı.  

BİZİMKÖY’E DOĞALGAZ
Zeytinoğlu, “Bizimköy bildiği-

niz gibi doğalgaz olmayan bir yer. 
Doğalgaz hattı Bizimköy’ün önünden 
geçince buraya doğalgazı getirmek 
istedik. İzgaz bize 30 bin dolarlık 
bedel çıkardı. Büyükşehir Beledi-
ye Başkanımız Tahir Büyükakın’ın 
devreye girmesi ile buraya doğalgaz 
ücretiz olarak getirilecek. Başkanı-
mıza çok teşekkür ediyoruz” diyerek 
önemli bir haberi de Meclis Üyeleri 
ile paylaştı.

TOBB ÇOK HIZLI AKSİYON ALDI
Sözlerine TOBB Başkanı Ri-

fat Hisarcıklıoğlu’na hitap ederek 
devam eden Zeytinoğlu, şunları kay-
detti: “Başkanım, öncelikle zaman 
ayırarak Meclis Toplantımıza ve Bi-
zimköy Engelliler Üretim Merkezi’ne 
teşriflerinizden dolayı teşekkür 
ediyorum. Pandemi döneminde de 
üyelerimizin sorunlarının çözümü 
noktasında sizin önderliğinizde 
TOBB olarak çok hızlı aksiyon alındı. 
Bu vesileyle sorunlarımıza hızla 
çözüm üretme noktasında göster-
diğiniz yoğun çabadan dolayı tekrar 
teşekkür ederim.

KOCAELİ’Yİ ANLATTI
TOBB Akreditasyon Sistemi 

kapsamında 20 yıldır “A sınıfı Mü-

Başkan Zeytinoğlu, Hisarcıklıoğlu 
başkanlığındaki TOBB yönetimine 
Bizimköy’de Kocaeli’nin potansiyelini anlattı
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kemmel Oda” statüsünü koruyan 
Odamız, geçirdiği en son denetimde 
65 üzerinden 65 tam puan alarak 
1. oldu. Plaketimizi sizin elinizden 
geçtiğimiz haftalarda aldık. Bu ba-
şarının gururunu yaşadığımızı ifade 
etmek isterim” diyerek birincilikte 
emeği geçen herkesi kutladı. 

Ardından Kocaeli’nin verilerine 
kısaca değinen Zeytinoğlu KSO’ya 
kayıtlı yaklaşık 3.500 firmanın 
327’sinin yabancı sermayeli oldu-
ğunu söyledi, “Bu yaklaşık yüzde 
10 gibi bir oran ki ülkemizin başka 
bir ilinde böyle bir oranda yabancı 
sermaye olduğunu zannetmiyorum” 
ifadelerine yerdi, Kocaeli’nin önemi-
ni anlattı. 

KOCAELİ’NİN DIŞ TİCARETTEKİ PAYI
Kocaeli’nin Türkiye dış ticaretin-

deki payının yüzde 18,6 olduğunu 
da hatırlatan Zeytinoğlu, “İlimizden 
ciddi bir ihracat yapılıyor. Bu firma-
ların merkezleri İstanbul’da bulun-
duğu için ihracat rakamları maalesef 
ilimize yazılmıyor. Bu sebeple 33,5 
milyar dolar görünen ihracat raka-
mımızın 45 milyar doların üzerinde 
olduğunu tahmin ediyoruz” dedi. 

Kocaeli’nin İstanbul, İzmir ve 
Ankara’dan sonra toplanan ver-
gilerin yüzde 9,46’sını karşılayan 
dördüncü il olduğundan bahseden 

Zeytinoğlu, “ÖTV düzenlemesiyle bu 
yıl tekrar İstanbul’dan sonra ikinci 
sıraya geleceğiz. İlimiz, 2021 yılında 
110 milyar 216 milyon TL vergi ödedi” 
dedi.

KATMA DEĞERİ YÜKSEK SANAYİ
Sanayileşme konusundaki dü-

şüncelerini paylaşan Zeytinoğlu, 
“İlimiz yüzölçümü 339.700 hektar, 
ilimizdeki sanayi alanları toplamı 
6.487 hektardır. İlimiz yüzölçü-
münün sadece yüzde 1,9’luk kısmı 
sanayi alanıdır. Sanayi alanının bü-
yüklüğü açısından ilk 15 il arasında 
13. sıradayız. Sanayi alan oranı açı-
sından Düzce’den sonra 2. sıradayız. 
buna rağmen Türkiye imalat sanayi-
ne yüzde 13 katkı sağlıyoruz. Dola-
yısıyla ilimize katma değeri yüksek 
sanayilerimizin gelmesini istiyoruz. 
Büyükşehir Belediye Başkanımız da 
bu konuda bizlere destek veriyor, 
tekrar kendisine teşekkür etmek 
istiyorum” dedi.

BİZİMKÖY’Ü ANLATTI
Bizimköy engelliler Üretim 

Merkezi’nden bahseden Zeytinoğlu 
şunları kaydetti: “Avrupa Birliği’nin 
desteği ve sanayi kuruluşlarımız, İŞ-
KUR ve Odamızın maddi katkılarıyla 
2006 yılında hayata geçti. Kurucula-
rımız; Odamız, Türk Anneler Derneği 

ve İstanbul Milletlerarası Lions 
Kulübü. Proje Ortaklarımız; Kocaeli 
Valiliği, Kocaeli Büyükşehir Beledi-
yesi, Kocaeli Üniversitesi ve İŞKUR. 
Merkezin kurulduğu 72 dönümlük 
arazi, 2001 yılında Avusturya asıllı 
Bayan Beatrice tarafından engelliler 
için kullanılmak üzere Türk Anneler 
Derneği ve Milletlerarası Lions Kulü-
bü Derneği’ne bağışlandı. Amacımız; 
bu merkez ile engellilerin üretim sü-
recine katılmalarını, kendi ekonomik 
ihtiyaçlarını karşılar duruma gelme-
lerini ve aynı zamanda ekonomiye 
katkıda bulunmalarını sağlamaktır.

PROJENİN YAYGINLAŞMASI İÇİN…
Merkezimizde; konfeksiyon, man-

tar üretimi, seracılık, açık arazi sebze 
ve meyve yetiştiriciliği kollarında 
olmak üzere; 135’i engelli toplam 143 
personel çalışıyor. Metraco’da 386 
personel çalışmaktadır. Toplamda 
530 çalışan var ve dünyaca ünlü 
büyük markalara üretilen tekstil 
ürünlerinin yüzde 100’ü ihraç ediliyor. 

Bizimköy kurulduğundan bu yana 
birçok ödüle layık görüldü. En son; 
2015 yılı haziran ayında merkezimiz; 
Dünya Odalar Federasyonu’nun 
düzenlediği yarışmasında 39 ülkenin 
79 projesi ile yarışarak “En İyi İstih-
dam Yaratma/ İş Geliştirme” kate-
gorisinde dünya şampiyonu oldu. 

[oda meclisi ►
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Oda olarak bu modelin yaygın-
laşması için çaba harcıyoruz. En 
son 6 Temmuz tarihinde AB Türkiye 
Delegasyonu Başkanı Büyükel-
çi Sayın Nikolaus Meyer-Landrut 
Merkezimizi ziyaret etti. Ziyarette 
kendisine bu modelin diğer illere 

yaygınlaştırılması ile ilgili arzumuzu 
ilettik. Bu konuda Bakanlık desteği 
ile TOBB başkanlığında bir AB projesi 
yapılmasını önerdi.  Bu kapsamda 
TOBB ve Bakanlık önderliğinde sa-
nayileşmiş 15 ilde bu modelin hayata 
geçirilmesi için proje yapılması ve 

yürütülmesi konusunda sizlerin des-
teklerini bekliyoruz.  Oda olarak bu 
konudaki tecrübemizi aktarmaya da 
hazır olduğumuzu belirtmek isterim. 
Arkadaşlarımız bizden ilham alsınlar 
ve bu konuda onlara her türlü deste-
ği vermeye hazırız.”
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Hisarcıklıoğlu; 
“OSB’lerimizde, 
ihracatta, Ar-Ge’de, 
yüksek teknolojide, 
mesleki eğitimde, 
istihdamda Türkiye’nin 
gözbebeğisiniz. 86 
milyonun gözbebeği 
neresi derseniz 
Kocaeli’dir. Otomotiv, 
kimya, metal başta olmak 
üzere birçok sanayi 
sektöründe lidersiniz. 

Odalar Birliğinde bir 
çalışma yaptık, Türkiye’de 
üretimi yapılan 4000 
ürünün 788’inde Kocaeli 
ya birinci ya ikinci ya 
üçüncü. Bu bir rekor, 
haberiniz olsun, kendi 
kendinizi motive edin. 
268 üründe de Türkiye 
birincisisiniz, üretim 
kapasitesi olarak. Müthiş 
bir şey bu. Sizlerin 
başarılarıyla gurur 
duyuyoruz.”

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu: 
“86 milyonun gözbebeği Kocaeli’dir”

TOBB Başkanı Hisarcıkloğlu, 
Bizimköy’de KSO Meclis üyelerine 
yönelik konuşmasında kısa süre 

önce gerçekleştirdiği Azerbaycan ziyareti 
hakkında bilgiler verdi. Kentlerin kal-
kınmasının ön koşullarına ilişkin olarak 
değerlendirmelerde bulunan Hisarcık-
lıoğlu Kocaeli’nin gelişme potansiyeli ile 
Türkiye’ye örnek olduğunu ifade ederek 
“86 milyonun gözbebeğisiniz.” dedi. 

Hisarcıklıoğlu konuşmasında özetle 
şunları söyledi: 

“Şunu söylemek istiyorum, ben 
Türkiye’yi gezen bir kardeşinizim. Her yıl 
tüm illerimizi gezmeye çalışıyorum. Her 
gün bir yerdeyiz. Gördüğüm bir şey var, 
bir şehrin kalkınmasında iki unsur çok 
önemli. Devlet ile özel sektör bir araya 
gelebiliyorsa o şehirde kalkınma olur. İlla 
denizi olması, toprağının verimli olması 
şart değil. Türkiye’ye örnek olan şehir-
lerden bir tanesi de Kocaeli. Kocaeli gibi, 
Gaziantep gibi, Maraş gibi, Konya gibi 
Denizli gibi şehirlerin arkasında bir hikaye 
var. Bu hikayenin aslı bir şehirde devletin 
temsilcisi, halkın temsilcisi, özel sektör 
ile bir araya geldiyse o şehirde zenginleş-
me var, bereket var demektir.

İşte burada da sağolsun, “Sanayi 

Odası Meclisine gidiyorum” deyince 
Büyükşehir Belediye Başkanım “Ben de 
hemşehrilerimle bir araya gelip sohbet 
edeyim” dedi. Bu anlayıştan dolayı sizler 
adına kendisine teşekkür ediyorum, sağ 
olun var olun Sayın Başkanım. 

Hafta sonu Azerbaycan’da idik. Erme-
nistan ile yaşanan çatışmalarda 79 şehit 
vermiştik. Ertesi günü biz de Şuşa’da idik. 
Orada hiç kimse yok, insan yaşamıyor 
ama zamanının başkenti. Yıllar boyunca, 
tarih boyunca başkentlik yapmış şehir-
de kimse yok, tabii bombalanmalardan 
vs. dolayı. Biz oraya özellikle gittik, 
Türkiye’nin desteğinin Azerbaycan’ın 
yanında olduğunu, Türk iş dünyasının 
desteğini göstermek için oradaydık. Orası 
müsait olmadığı için çadırın altında 200 
Türk ve Azeri iş insanı bir araya geldik, 
toplantı yaptık. Özellikle Karabağ’ın 
kalkınması Azerbaycan’a ne gibi fırsatlar 
var, ne gibi mallar satabiliriz gibi yakla-
şık 7 saatlik bir toplantı oldu. Ben sizler 
adına oradaydım. 2020’de bu çatışmalar 
başladığında tüm Türk dünyasının odalar 
birliği başkanlarını aldım götürdüm 
Bakü’ye. Sayın Cumhurbaşkanı Aliyev, 
beni devlet nişanını layık gördü,  ben de 
sizler adına devlet dostluk nişanını aldım 

[oda meclisi ►
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değerli kardeşlerim. Bu gurur hepimi-
zin gururu. 

TÜRKİYE’NİN OTOMOBİLİ
Bir de müjdem var. Biliyorsunuz 

120 yıllık bir rüyamız vardı, 60 yıl önce 
yarım kalan bir rüya idi. Türkiye’nin 
otomobilini yapma rüyası. Sizler 
adına 2017 yılında bu projenin başına 
geçtik, üstlendik. Allah nasip ederse 
29 Ekim’de Bursa Gemlik’de bu fabri-
kanın açılışını yapacağız. Daha önem-
lisi 2023’ün mart ayında da TOGG’u 
Kocaeli’nin yollarında göreceğiz 
inşallah. TOGG’un yapımında Kocaeli 
firmalarının da büyük de katkısı var, 
farkında mısınız? TOGG’un en önemli 
tedarikçisi Kocaeli. 35 tedarikçi firma 
ile çalışıyoruz Kocaeli’de. Tamponun-
dan frenine, kapı kolundan lastiğine 
ve sileceklerine kadar pek çok önemli 
parça Kocaeli’deki sanayici kardeş-
lerim tarafından üretiliyor. Bundan 
dolayı Kocaeli ile bir kez daha gurur 
duyduğumu ifade etmek istiyorum. 

Oda/Borsa camiamızın kurucu 
olduğu bu girişimi başarıya ulaştır-
mış olmak bana ve Türk iş dünyasına 
gurur iftihar verir çünkü biz bu projeyi 
sizler adına üstlendik. 

86 MİLYONUN GÖZBEBEĞİ
Kocaeli; ticaret, sanayi, tarım, 

liman… Allah her şeyi size vermiş. 
Yok yok…  Allah’ın yeryüzünde var 
olan her şeyi sizde var. Yatırım var, 
istihdam var, ticaret var. Var, var, 
var.  Bir Kayserili olarak şunu söyle-
yeyim, biz Kayserilere 5 vakit namaz 
varsa, Kocaelili 5 vakit namazla falan 
kurtaramaz, yatıp kalkıp Allah’a 
şükretmeli ki Kocaeli’de yaşıyoruz 
diye. Böyle bereketli bir yerdesiniz. 
OSB’lerimizde, ihracatta, Ar-Ge’de, 
yüksek teknolojide, mesleki eğitimde, 
istihdamda Türkiye’nin gözbebeği-
siniz. 86 milyonun gözbebeği neresi 
derseniz Kocaeli’dir. 

Otomotiv, kimya, metal başta 
olmak üzere birçok sanayi sektö-
ründe lidersiniz. Odalar Birliğinde 
bir çalışma yaptık, Türkiye’de üre-
timi yapılan 4000 ürünün 788’inde 
Kocaeli ya birinci ya ikinci ya üçüncü. 
Bu bir rekor haberiniz olsun, kendi 
kendinizi motive edin. 268 üründe de 
Türkiye birincisisiniz, üretim kapasi-
tesi olarak. Müthiş bir şey bu. Sizlerin 
başarılarıyla gururu duyuyoruz. 

Kocaeli’nin bir şansı da özel sektö-
rün hakkını hukukunu savunan güçlü 
bir Sanayi Odası’nın olması. Zaten bir 
odanın verdiği hizmetin kalitesi, stan-
dardı çok önemli. Bunu ölçtüğümüz 

bir sistem var. Odaların asli görevi 
üyelerine hizmet etmek. Hizmet edip 
etmediğini nasıl ölçüyoruz? Dünyada 
bunu ölçen var mı değerli kardeşle-
rim? Var.  Batıda bunu ölçen kurumlar 
var. Biz önce Odalar Birliği olarak 
buna üye olmalıyız dedik, uzun bir 
uğraştan sonra bugün TOBB akredite 
bir oldu dünyada. Sıralamamız ne? 
Birinci US Chambers (Amerika Ticaret 
Odası),  ikinci DIHK-Alman Sanayi 
ve Ticaret Odalar Birliği, üçüncü de 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği. 
Dünyada üçüncüyüz. 

Tek başına TOBB’un dünyada 
ilk üç arasında olması önemli değil, 
yereldeki odalarımızda da kalkınma, 
zenginleşme hizmet böyle olmalı. 
365 Oda/Borsamızı bu sisteme hem 
eğitimiyle hem hizmetleriyle kattık 
ve çalışmaya başladık. Baktığımız 
zaman Kocaeli Sanayi Odası, dünya-
da “A Kalite” akredite olmuş sanayi 
odaları içerisinde önde gelenlerden 
bir tanesi. Bu kaliteli yönetim an-
layışı tek başına Ayhan kardeşimin 
yapacağı iş değil. Ayhan kardeşim, 
yönetimi, Meclis Başkanımız, Meclis 
Üyesi kardeşlerim, genel sekrete-

rimiz ve çalışanlarla olacak. Bu 5 
yıldızı ben vermiyorum. Ben seçilerek 
geldiğim için herkese 5 yıldızı veririm 
ama uluslararası bağımsız kuruluş 
geliyor, her yıl bizleri denetliyor. 
Kocaeli Sanayi Odası, en üst derecede 
verdiği hizmeti belgelemiş durumda. 
Başta Başkanım olmak üzere Meclis 
Başkanımı, Meclis Üyesi kardeşlerimi, 
genel sekreteri ve değerli çalışanları 
alkışlıyorum.

Ankara’dan takip ediyorum, 
Odamız sanayicinin hep yanında, 
sanayicimizin sorunlarını sadece dile 
getirmiyor, aynı zamanda Kocaeli 
Sanayi Odamız çözüm önerilerinin 
hayat geçmesini sağlıyor, sosyal 
sorumluklarını yapıyor. Sizlerle 
iftihar ediyorum. Başkanımızdan 
yönetimine, meclisime kadar tüm 
arkadaşlarımızı kutluyorum. Ayhan 
kardeşim, Türk sanayisinin lider 
şehrine yakışan, aktif, vizyoner bir 
kardeşimiz. TOBB’da yönetim ku-
rulunda başkan yardımcısı olarak 
çalışmaktan da gurur duyuyorum, 
kendisinden de istifade ediyorum. 
Kendisi aynı zamanda Türkiye’nin 
AB perspektifi açısından çok önemli 
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olan ülkemizin ilk ve tek sivil toplum 
kuruluşu İKV’nin de Yönetim Kurulu 
Başkanlığını yapıyor. Bilgisinden, 
tecrübesinden herkes istifade ediyor. 
Sizleri en iyi şekilde Ankara’da temsil 
ediyor. Özellikle TOBB’un ulaştığı bu 
seviyede çok katkısı var, kendisine 
teşekkür ediyorum. 

Hem özel hem kamu sektörle-
rine danışmanlık yapıyorsunuz, yol 
çiziyorsunuz görüyorum bunları. 
Kocaelimize ve sanayimize en iyi 
şekilde hizmet vermek için çalışan 
tüm kardeşlerim,  sizlere teşekkür 
ediyorum. 

Pandemi döneminde tüm Oda/
Borsalarımız müthiş çalıştı. Sokağa 
çıkma yasağının olduğu, Türkiye’nin 
kapandığı, üretimlerin kapandığı 
devrede bile Kocaeli Sanayi Odamız 
ve 365 oda/borsa başkanım görevi-
nin başında idi. Değerli kardeşlerim 
her gün bize bilgi geliyordu, ben de 
bunları gece 10.00’a kadar değerlen-
diriyorum. Sonrasında gece 3’lere 
kadar başta Cumhurbaşkanımız ol-
mak üzere tüm bakanlara, o an kime 
ulaşıyorsam iletiyordum. Sizlerden ne 
geldi ise ilettim. Dertlerin en çok gel-
diği kentlerin başında sizler varsınız. 
220 tane talep geldi bana, sağ olsun 
hükümetimiz ve Cumhurbaşkanımızın 
da talimatıyla taleplerin yüzde 97’si 
çözüldü, bir kısmı istediğimiz gibi 
oldu bir kısmının yarısı çözüldü ama 
çözüldü. 

365 oda/borsa başkanımıza 
huzurunuzda teşekkür ediyorum. 
Zaten sıkıntısız bir gün olmaz. Hiçbir 
şey rutin değildir, her gün yeni bir 
olayla karşı karşıyayız, bizleri aktif 
ve dinamik yapan da bu. Biz de isteriz 
ki istikrar olsun ama dünyada da yok 
haberiniz olsun. 

Bizler sizden gelen dertlerin çö-
züm yeri değiliz. Çözüm yeri haklatan 
oy almış olan iktidarlardır. Biz dertleri 
toplar anayasanın 135’inci maddesi 
5174 sayılı kanunun bize verdiği yetki 
şu; iş dünyasının avukatlığını yapmak. 
İş dünyasının bir sıkıntısı varsa Ayhan 
kardeşimiz, Valimize, Büyükşehir Be-
lediye Başkanımıza iletir. Başkanımız 
da içimizden gelen birisi, ekonomisti. 
Bu işin akademisini yapmış. Ayhan 
kardeşim işini kentindeki yöneticilerle 
çözecek, ben de Cumhurbaşkanımı-
za bakanlarımıza ileteceğim. Bizim 
görevimiz çözmek değil ama çözüm 
yolunu göstermektir.

Yakın zamanda Cumhurbaşkanı 
yardımcımız başkanlığında ekonomi 
şurası düzenledik. Ayhan kardeşim 
de sizler adına oradaydı. Ekonomiden 

sorumlu bakanlarla bir araya geldik, 
7,5 saat sürdü. Ayhan kardeşim bu 
toplantıda yaşadığınız sorunları, ta-
lepleri bizzat anlattı. Merkez bankası 
başkanımızla ihracatta yaşadığımız 
sorunları görüştük. Yine 3 kamu ban-
kası ile de bir araya geldik. Sizlerin 
yaşadığı sorunları Ayhan kardeşim 
bizzat birinci ağızdan kendisi anlattı. 

Son olarak bir tavsiyede bulunmak 
isterim değerli kardeşlerim. Birbiri-
mizi etnik kökeninden, mezhebinden, 
siyasi fikrinden, inancından dolayı 
ötekileştirmeyin. Birbirinizi sevin. Al-
lah hepimizi farklı yaratmış. Bakın bu 
salondakiler birbirine benziyor mu? 
İstese hepimizi aynı yaratmaz mıydı? 
Farklılık bu dünyanın zenginliği, böyle 
görmek lazım. Öteki taraftan Allah di-
ğer yarattıklarından farklı olarak bize 
beyin vermiş, düşünelim diye vermiş. 
Düşünen adam farklı düşünür. Ne 
olur farklı düşünüyor diye kimseyi 

dışlamayın. Farklılığımız zenginliği-
mizdir. Fikirler, yeni icatlardan çıkıyor. 
Yeter ki bu tartışalım, konuşalım ve 
ortak akılda buluşalım. Bunu yapan 
toplumlar kazanıyor, yapamayan 
ise  kaybediyor. Kimseyi ayıplamayın, 
kimse de kusur ya da hata aramayın. 
Hepimizde hata var ama en çok hata-
yı ararsanız o bende, haberiniz olsun. 
Hatanızla, kusurunuzla birbirinizi 
sevmek mecburiyetindesiniz. Bunu 
yapamadığınız sürece mükemmel 
insan olamazsınız.

Kardeşini sev! Bizim bizden başka 
dostumuz yok. Başımıza bir felaket 
geldiğinde hepimiz tek yumruk olma-
sını biliyoruz ama her ne hikmetse 
rahata erdik mi herkes ayrı bir cum-
huriyet! Bir araya gelen toplumlar 
kazanıyor. Birlikte rahmet ve bereket 
ayrılık da azap vardır. Bir kardeşiniz 
olarak kimseyi ötekileştirmeyin birbi-
riniz kucaklayın demek istiyorum.”

[oda meclisi ►
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Büyükakın: Birlik olmalı, Türkiye’nin 
geleceğine güven duymalıyız

Kocaeli Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tahir Büyükakın KSO 
Meclisi’ne hitaben yaptığı 

konuşmada Türkiye ekonomisine 
yönelik değerlendirmelerde bulun-
du. Özellikle faizler üzerinde dura-
rak faizlerin yükselmesi durumunda 
Türkiye ekonomisinin ‘durgunluk’ 
yaşayacağını ifade ederek bunun 
yanlışlığına işaret etti. 

Fiyat istikrarı beklentisinin ye-
rindeliğine dikkat çeken Büyükakın 
dünyanın benzer sorunlar yaşa-
dığını, buna karşın Türkiye’de reel 
ekonomik kriz olmadığını söyledi. 
Türkiye’nin geleceğinin parlak oldu-
ğunu anlatan Büyükakın şu değer-
lendirmeleri yaptı: 

“Sizlerle birlikte olmaktan 
duyduğum memnuniyeti bir kez 
daha belirtmek isterim. Birkaç 
katkı vermek adına söyleyeyim. 
Akademik taraftan birikimle söylü-
yorum, Belediye Başkanı sıfatıyla 
değil, birincisi içerisinden geçtiği-
miz günler zor günler ve bu günler 
aslında dünyanın her yerinde benzer 
şekilde hissediliyor. Bizim ekonomi 
literatüründeki katkılar şunu açıkça 
gösterir; 1970’li yıllarda bir benzer 
vaka daha vardır. Özellikle ekonomi-
lerin arz şoklarına maruz kaldıkları 

dönemlerde siz arzdan kaynaklanan 
maliyet artışlarını faiz politikalarıy-
la baskılamak gibi bir yanlışın içine 
girerseniz ve enflasyonla birlikte 
durgunluğunuz olur ve bunun adına 
da stagflasyon denir. 1970’lerde 
iktisat kitaplarında stagflasyon 
kavramı yeni girdi, daha önce böyle 
bir şey yoktu. 

Bilinen en büyük kriz 1929 yılın-
daydı. Özet geçeceğim her 4 kişiden 
biri işsizdi, 3 yıl süren büyük bir kriz 
vardı. O yıllarda ekonomik krizden 
çıkartan John Maynard Keynes diye 
bir adam vardı. Onun ekonomisinde 
ya talep çoktu onu baskılayacak-
tın enflasyon olmasın diye,  ya arz 
yetersizdi, ya arz fazlası vardır o da 
mallar satılamaz hale gelir işsizliğe 
sebep olur. Çözmek için de ekonomi-
nin talebini teşvik edersiniz.  
YA ENFLASYON YA İŞSİZLİK

Ya enflasyon vardır ya işsizlik 
vardır, 1929’dan sonra ki dünyada… 
Ama 70’lerde Vietnam Savaşı son-
rası batan Amerika dünyaya doları 
verdikten sonra al bu dolarları ver 
altınlarımızı geriye dendikten sonra 
milletin bu sistemi çökünce, ulus-
lararası ödemeler sistemi ortadan 
kalkınca bir taraftan enflasyon 
artıyor, OPEC üyelerinin kurduğu 

karteller petrol fiyatlarının şoku da 
gelince biz bunu baskılayalım diyen 
geleneksel Merkez Bankaları faize 
abandılar faizi yükselttiler ve bera-
berinde hem işsizlik hem enflasyon 
ile büyük bir ekonomik daralma 
yaşandı. Bunu biliyoruz aslında biz, 
kitapta bu yazar. 

ARZ TIKANIKLIĞI AÇILMALI
Arz şokuna maruz kalan bir eko-

nomide yapmanız gereken arzdaki 
tıkanıkların önünün açacak tedbirler 
almaktır. Para politikalarıyla arz 
şokuyla gelişme ekonomiyi yönete-
mezsiniz. Fiyat istikrarı konusunda 
haklısınız. Önünüzü görmek için. 
Fiyat kilogram gibidir. Tartmak 
zorundasınız metre gibi ölçmek 
zorundasınız tartamıyorsanız hesap 
yapamıyorsunuz, burada haklısınız. 
Zorlukları var bu zorluklarla müca-
dele etmenin araçları da var Tür-
kiye eski Türkiye değil. Risklerinizi 
‘hedge’ etme imkanlarınız var. Kaldı 
ki ekonomik krizlerde akademide ol-
duğum dönemlerde yüksek lisansta 
doktorada dersler veriyordum. İçin-
den geçilen şey reel bir ekonomik 
bir kriz değildir. Kriz diyebilmeniz 
için ekonomide “reel ekonomik kriz” 
diyebilmeniz için orada ekonomide 
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daralma gerekir. Tam tersi Türkiye 
ekonomisi büyüyor

FİYAT İSTİKRARINDA SORUNLAR VAR
Finansal sektörde sorun var 

özellikle Fiyat İstikrarında sorunlar 
var. Ama böylesine dünyanın tama-
mında, pandemi döneminin ardından 
enerji maliyetlerindeki artış tam o 
bitmek üzereyken ardından Rusya 
ile Ukrayna arasındaki savaş sıkın-
tısı. Bütün bunların bir arada olduğu 
başka bir dönem çok az vardır. 

Dolayısıyla zor bir dönemden 
geçtiğimiz doğrudur ama Türkiye 
ekonomisinin bu direnci atlatacağı, 
uçağın bu türbülanstan düşmeden 
kurtulacağı  söylemek mümkün yani 
şöyle baktığınızda Türkiye ekono-
misi ne 1994 krizindeki sıkıntıları 
yaşıyor ne 80’lerin başındaki sıkıntı-
ları yaşıyor. Sanayicinin hammadde 
bulmasında veya ona erişimde veya 
döviz bulmasında ciddi kritik krizler 
yok. Bankacılık sektöründe büyük 
kırılganlıklar yok. Dolayısıyla 2000’li 
yıllardaki  şoklara dair risklerde yok. 
Hiç risk yok demiyorum. Riskleri 
görmezden geldi gibi bir algı içine de 
girmeyin sakın. 2000 krizi 1994’teki 
kriz 70’li yıllardaki kriz 80’lerdeki 
gibi krizlere baktığınızda aynı şart-
larda değil. Dolayısıyla ekonomimi-
zin gücüne  güvenmek lazım. 

KURUMSALLIĞIN ÖNEMİ
İkinci bir husus bir ülke ne zaman 

ayağa kalkıyor ne zaman yere dü-
şüyor bunun üzerine iktisatçılar çok 
şey söylemişler ama meselenin özü 
şu aslında şöyle bir hikayede gizli

 Google’a girin Nogales yazın 
iki tane Nogales gelecek karşınıza. 
Birisi Meksika’daki Nogales diğeri 
Arizona’daki. İklim aynı insanlar aynı 
doğal zenginlik aynı diğer her şey 
aynı. İki Nogales’e baktığınızda ara-
larındaki tek fark kurumsallık. Yani 
sizin kurumlarınız iyi çalışıyorsa iş 
adamlarınız belirli bir iş ahlakında 
çalışıyorsa, kamu kurumları bir kural 
çerçevesinde çalışıyorsa, akademi 
teknoloji konusunda bir şeyler yapı-
yorsa ve daha önemlisi ekonomide 
özgürlükler varsa sadece siyasal öz-
gürlükler yetmiyor orada medeniyet 
yükseliyor. Özeti bu.
KALKINMA VE ÖZGÜRLÜKLER

Ama buna ilave yapılacak bir şey 
daha var. Bütün bunlar olur mese-
la bir yerde ekonomik özgürlükler 
olmadan bir kalkınma gerçekleştire-
bilirsiniz. Örnek Rusya ama sür-
dürülebilir olmaz.  Tarih bize bunu 

gösterdi. Siyasi özgürlükler olmadan 
ekonomiyi kalkındırabilirsiniz ama 
sürdürülebilir olmaz. Güney Kore’yi 
ve Kuzey Kore’yi kıyasladığınızda 
bunu görürsünüz. Yani siyasal öz-
gürlükler, ekonomik özgürlükler bu 
zemini sağladıktan, kurumsal çerçe-
veyi buna uygun işlettikten sonra bir 
şeye daha ihtiyacınız vardır. Bütün 
bunlar varken biri diğerinin nasıl 
önüne geçer yani şampiyonların 
arasında en birinci kim olur? 

GÜÇLÜ LİDERLİK GÜÇLÜ RUH
Mesela az önce Kocaeli’nin 4 bin 

küsur ürün arasında dört yüzünün 
ilk 3’te olduğu iki yüz küsurunda 1. 
olduğu söylediniz. İyiler arasında en 
iyi nasıl olur? Orada tarihsel dene-
yimlerden çıkan, kitabın söylediği şu; 
güçlü bir liderlik ve ruh. Bir memle-

kette ortak çalışma ruhu varsa ve 
birlikte iş yapma kültürü varsa ve 
buna liderlik edecek bir akıl varsa 
orası yukarı doğru yükselir. Yani 
aslında yapmamız gereken az önce 
değerli Oda başkanımızın, TOBB 
başkanımızın ifade ettiği üzere ben 
de farklı bir üslupla ifade etmiş 
oldum. 

Eğer biz birlikte çalışmayı ba-
şarırsak, birimiz öbürünün ayağı-
na basmadan ‘küçük olsun benim 
olsun’ demeden başka bir akılla ge-
leceğe bakarak dünyadaki trendlerin 
nereye gittiğini anlayarak, ortak bir 
akılla bu kenti bu ülkeyi yönetirsek 
bu ülke bana inanın bunu tamamen 
akademik bir akılla söylüyorum bir 
belediye başkanı sıfatıyla sizinle 
konuşmuyorum, bana inanın Türkiye 
2030’lu yıllardan itibaren bölgesinin 

[oda meclisi ►
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en güçlü devleti olma potansiyeline 
sahip.

ORTAK AKILLA HAREKET
Bana inanın, bu potansiyellerin 

tamamı Türkiye’de var. Biz sade-
ce ortak bir akılla hareket etmek 
zorundayız. Geleneksel o iş yapma 
biçimlerimiz var ya işte sanayicile-
rimizle zaman zaman bir araya ge-
liyoruz. Hatta OSB’lerde bile oluyor 
geçen yine Sedat bey ile birlikteydik 
Makinacılar OSB. OSB’yi kurmuşlar 
dolmuş yüzde 90’lara ulaşmış ya 
şurada da büyüyebilir miyiz diyor. 
Bu aslında nedir hepimizin planla-
ma vizyonundaki  eksikliktir değil 
mi? Bir yere kadar geliyoruz, bü-
yümesi lazım. Kesinlikle haklılar. 
Burada şöyle bir tartışma başlıyor 
“Kocaeli sanayiye doydu.” Bu kadar 
sanayiye ihtiyaç mı? Var. Siz örnek 
vermediniz ama Almanya ile kıyas-
layım. Almanya’daki sanayi bölgeleri 
oranı Kocaeli’yi birbiriyle kıyaslayın. 
Almanya 4 ise Kocaeli 1’dir mesela. 
Yani bu manada baktığınızda doğru 
yatırım kararları almak, doğru plan-
lama yapmak şartıyla biz aslında 
bu kente çok daha  büyük ve yüksek 
katma değer üretme şansına sahi-
biz. Ve Türkiye’nin bu manada po-
tansiyeli en yüksek şehri Kocaeli’dir. 

ENGELLERİ KALDIRACAĞIZ
Az önce TOBB Başkanımız da 

aynı şekilde ifade etti. Gerçekten 
sizlerle gurur duyuyoruz. Sizler için 
yapabileceğimiz tek şey var, Bü-
yükşehir Belediyesi olarak söylü-
yorum sizin önünüze çıkan engeller 
ortadan kaldırmak. İnanın bu akılla 
hareket ediyoruz. Nasıl daha az so-
run çıkartırız. Önünüze çıkan engel-
leri nasıl kolaylaştırırız, nasıl daha 
fazla yardımcı oluruz ama bunu 
yaparken aynı zamanda bu kentin 
çevresini de düşünüyoruz. Çevre 
ödülleri konusunda yine geçtiğimiz 
gün bir program yaptık. Orada da 
aslında Kocaeli Sanayi Odası öncü. 
Türkiye’ye örnek oluyor. Yani çevre 
konusunda da bir hassasiyet var. Biz 
hep birlikte bu toplumun tamamının 
refahına, iyiliğine olacak kazandığı 
bir modeli hayata geçirecek akla, 
birikime sahibiz. 

Kocaeli bunun lokomotifi olabilir 
ki zaten lokomotifi. Türkiye’ye yeni 
örnekler sunabilir bu akılla hareket 
eden, bu birliktelikte ortak akılla 
hareket eden başta Sanayi Odası 
Başkanımıza ve tüm iş adamları-
mıza ayrı ayrı teşekkür ediyorum. 

Yanınızda olduğumuzu, engellerinizi 
ortadan kaldırmayı, yükünüzü ha-
fifletmeyi hedeflediğimizi bilmenizi 
istiyorum. 

YARINLARA GÜVENMELİYİZ
Türkiye’nin yarınlarına güvenme-

nizi istiyorum. Türkiye’nin gelece-
ğinin parlak olduğuna inanmanızı 
istiyorum. Kötümser olmanın bu 
ülkenin sadece kötülüğüne olaca-
ğını ve sizlerden tek bir şey istiyo-
rum kötümserliğe fırsat vermeyin. 
Kötümserliğe geçit vermeyin çünkü 
ekonomide şöyle bir şey var eko-
nomi fizik gibi değil fizikte bir şeyi 
tutarsınız yere bırakırsınız düşer. 
Ekonomi öyle değil dolar düşecek 
diye alıyorsunuz dolar yükseliyor. 
Yani kötümser olduğunuzda gele-
ceğin kötümser ilerlemesine sebep 
oluyorsunuz. İkinci nesil kriz teo-
rileri çoklu denge modelleri olarak 

adlandırılır akademik literatürde.  
Kendi kendini gerçekleştiren keha-
net… Eğer siz kötü düşünür gelece-
ğin daha kötü olacağına dair keha-
netleri konuşur, yaygınlaştırırsanız 
emin olun gelece kötü olacaktır. 
Ama geleceğe pozitif bakarsanız 
sadece bir iyimserlik, Polyannacılık 
değil, geleceğe pozitif bakar ve doğ-
ru adımları atarsanız geleceğin kötü 
gelmesi için hiçbir sebep yok buna 
inanın. Bunu nereden söylüyorum, 
son 100 yıla baktığımda söylüyorum. 
Yine ülkelerin deneyimlerine baktı-
ğımda söylüyorum. 

Türkiye’nin gelecek yüzyılı çok 
parlaktır. Sizlerle birlikte bunu başa-
racağız. Bir kez daha sizleri saygıyla 
selamlıyorum. Yaptığınız toplantı-
nın kentimiz adına hayırlı olmasını 
temenni ediyorum. Bizimköy’den 
dolayı da size ve emek veren diğer 
arkadaşlara da teşekkür ediyorum.”
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TKYD Anadolu Panelleri’nin dördüncüsü 
Kocaeli’de yapıldı

Kurumsal yönetim anlayışının ül-
kede tanınması, gelişmesi ve en 
iyi uygulamalarıyla hayata ge-

çirilmesi amacıyla 2003 yılından beri 
faaliyetlerini yürüten Türkiye Kurum-
sal Yönetim Derneği (TKYD)’nin Yapı 
Kredi sponsorluğunda gerçekleştirdiği 
“Anadolu Panelleri Serisi”nde  Kocaeli 
Sanayi Odası’nın ev sahipliğinde ger-
çekleştirildi. Panele Kocaeli’de faaliyet 
gösteren firmaların temsilcileri de ka-
tıldı. “Neden Kurumsal Yönetim?” ko-
nulu panelin moderatörlüğünü Dünya 
Gazetesi Yayın Koordinatörü ve Köşe 
yazarı Vahap Munyar yaptı. Panelde, 
TKYD Yönetim Kurulu Başkanı Dr. Ta-
mer Saka, Kocaeli Sanayi Odası Yöne-
tim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 
Yapı Kredi Yönetim Kurulu Üyesi ve 
Koç Holding Baş Ekonomisti Dr. Ah-
metÇimenoğlu ile Akplas Yönetim Ku-
rulu Üyesi Abdullah Böyet konuşmacı 
olarak yer aldılar. 

- Yaşanan krizler kurumsal 
yönetimin önemini gösterdi

Panelin açılışında söz alan Kocae-
li Sanayi Odası (KSO) Yönetim Kurulu 
Başkanı Ayhan Zeytinoğlu da konuş-
masında, Kocaeli’nin İstanbul, İzmir ve 

Ankara’dan sonra toplanan vergilerin 
yaklaşık yüzde 10’unu karşılayan dör-
düncü il olduğunu belirterek, 2021 yı-
lında Kocaeli’nin 110.2 milyar TL vergi 
ödediğini belirtti. 

Ayhan Zeytinoğlu şöyle konuştu: 
“Yeni dünya düzeni şekillenirken, işlet-
meler hızlı bir değişim süreci geçiriyor. 
Yeşil dönüşüm ve dijitalleşme ile baş-

layan süreç, Covid 19, Ukrayna-Rusya 
savaşı ve ardından gelen ve küresel 
ölçekte yaşanan çeşitli tedarik zinciri 
sorunları, enerji krizi, maliyet ve ham-
madde sorunları, sürdürülebilirlik ve 
kurumsal yönetimin önemini bir kez 
daha gösterdi. 

- Yeni dünya düzenine uyum için 
kurumsal yönetim anlayışı değişmeli

Şirketlerimizin, şekillenmekte olan 
bu yeni dünya düzenine uyum sağla-
yabilmeleri ve mevcut sorunlarla başa 
çıkabilmeleri; yönetim anlayışlarını 
ve iş yapma kültürlerini bu değişime 
uyum sağlayacak şekilde kurgulama-
ları ile mümkün olacaktır.  Şirketlerimi-
zin topluma ve çevreye değer katacak 
çalışmalar yapmaları ve kurumsal yö-
netim anlayışlarını da buna göre şe-
killendirmeleri gerekiyor. Ülkemizde 
aile işletmelerinin sürdürülebilirliğinin 
yolu; şahsa bağlı olmadan faaliyetle-
rini sürdürmesini sağlayacak olan ku-
rumsal yönetim anlayışının güçlendi-
rilmesinden geçiyor.”

- Dr.Tamer Saka: 20 yıldır Anadolu’yu 
geziyoruz

TKYD Yönetim Kurulu Başkanı Dr. 
Tamer Saka dünyada ve Türkiye’de 

Türkiye Kurumsal Yönetim Derneği’nin, Yapı Kredi Bankası 
sponsorluğunda hayata geçirdiği, Anadolu’daki şirketlere kurumsal 

yönetimin öneminin anlatıldığı “Anadolu Panelleri” serisinin 4'üncüsü 
Kocaeli Sanayi Odası’nın ev sahipliğinde gerçekleştirildi.

[etkinlik ►
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yaşanan son gelişmelerin kurumsal 
yönetim kavramının, ülkelerin ve ku-
rumların rekabetçiliğini devam ettire-
bilmeleri için ne derece önemli bir araç 
olduğunu ortaya koyduğuna dikkat 
çekti. 

“Yorulmadan, yılmadan TKYD olarak 
son 20 yıldır edindiğimiz bilgi birikimiy-
le Anadolu’yu şehir şehir geziyoruz. Ku-
rumsal yönetim ilkelerinin benimsen-
mesine katkı sağlamak için çalışıyoruz. 
Değişimi yalnızca kendi şirketimiz için 
değil ülkemizin, toplumumuzun refahı 
için de gerçekleştirmeliyiz” diyen Dr. 
Tamer Saka, şunları söyledi: 

- Kocaeli öncü olabilir
“Kocaeli yüzölçümü küçük ama eko-

nomi içindeki yeri ve etkisi büyük bir 
ilimiz. Türkiye ihracatının yaklaşık 
yüzde 19’unun Kocaeli’den yapıldığı-
nı biliyoruz.Gelinen noktada kurum-
sal yönetim ilkelerinin Türkiye’nin 
her şehrinde olduğu gibi Kocaeli için 
de teknoloji, yeşil ekonomi, inovas-
yon destekli üretime, çağın gerekleri 
ile donanmış insan kaynağı ve veri 
üzerine inşa edilmiş yeni, yaratıcı ve 
uygulanabilir stratejilere ve büyüme 
modeline ihtiyaç vardır. Ülke sanayisi 
için çok önemli kurumlara evsahipliği 
yapan Kocaeli kurumsal yönetim ko-
nusunda da Türkiye’ye öncülük yapa-
bilir. 

- Davranışsal boyutta da 
ilerlemeliyiz

2000’li yılların başından beri 
Türkiye’de kurumsal yönetim alanında 
birçok gelişme yaşandı. Son birkaç yıl-
dır dünyada yaşanan hızlı gelişmelerin 
yarattığı etkiler dışında, Türkiye’deki 
yasal ve düzenleyici kurumların, ku-

rumsal yönetim alanında en iyi uygu-
lamalara yakın düzenlemeleri hayata 
soktuğunu söyleyebiliriz. Tüm bu dü-
zenlemeleri ise kurumsal yönetimin 
şekilsel altyapısını oluşturan unsurlar 
olarak değerlendirebiliriz. 

Bir ülkede kurumsal yönetimin geliş-
mesi ve yaygınlaşması adına şekilsel 
altyapılar gerekli ancak yeterli değil. 
En az bu düzenlemeler kadar davra-
nışsal boyutta da ilerleme sağlanması 
önemli ve kritik.”

- Dr. Ahmet Çimenoğlu: Vehbi Koç, 
işini iyi yapanı bulmaya çalışmış

Yapı Kredi Yönetim Kurulu Üyesi  ve-
Koç Holding Baş Ekonomisti Dr.Ahmet 
Çimenoğlu panelde yaptığı konuşma-

da, bankaların kurumsal yönetimi ter-
cih eden şirketlerle çalışmaya yakın 
olduklarını söyledi.  

Dr. Ahmet Çimenoğlu konuşmasında 
özetle şu görüşleri dile getirdi: 

“Bankalarındönüştürücü bir gücü 
var. Şirketler ister istemez kurumsal 
yönetime doğru dönüşecekler. Ser-
maye ne olacak diye şirket sahibi dert-
lenirse o şirket kurumsallaşıyor. Aile 
yönetim kurulunda yer alabilir. Günlük 
işlerde ise aile olmamalı, profesyonel-
ler olmalı. KurucumuzVehbiKoç işi en 
iyi kim yapıyorsa o lideri bulmaya ça-
lışmış.Dünya ekonomik anlamda kötü 
durumda. Dünya’da sistem değişiyor. 
Örneğin Tüpraş 10 yılda 10 milyar dolar 
karbon salınımı için yatırım yapacak.”

- Abdullah Böyet: Şirketleri kişiler 
kurar ancak kurumsal yönetilmeli

Akplas Yönetim Kurulu Üyesi Abdul-
lah Böyet ise şirketleri kişilerin kurdu-
ğunu ancak kurumsal olarak yönetil-
mesi gerektiğini söyledi. 

Abdullah Böyet; “Ben şirkette his-
sedar olarak devam ediyorum. Çocuk 
yaşta, 9 yaşından itibaren şirkete gel-
meye başladım. Patron çocuğu olunca 
kendimi geliştireceğim ortam olmalıy-
dı. Kore’de çalıştım  tecrübe edindim. 
Şirketimizde genel müdür yardımcıları 
bana rol model oldu. Bakış açımızda, 
yol çizmemizde etkili oldu.Yeni jene-
rasyonda çabuk kırılmalar oluyor. 

TKYD’nin “Yönetim Kurulu Üyeliği 
Mentorluk ve Geliştirme Programı” çok 
kıymetli. Mentor önerileri var. Kon-
jonktüre ayak uydurmak için TKYD’nin 
önerileri önemli” diye konuştu.  
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Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022(Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0 77,6 78,2 76,7 77,4

2022  (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8 71,7 71,8 71,0 72,5

Aylara göre kapasite kullanım oranlarının seyri

Eylül ayında Kocaeli’de sanayinin 
kapasite kullanımı yüzde 72,5 oldu

T.C. Merkez Bankası tarafından açıklanan Türkiye geneli kapasite kullanım oranı eylül ayında yüzde 77.4 ile 
geçen yıla göre 0.7 puan gerilerken, ağustos ayına göre 0.7 puan arttı.

Kocaeli Sanayi Odası tarafından her ay açıklanan Kocaeli sanayi kuruluşlarının kapasite kullanım oranı eylül 
ayında yüzde 72,5 olarak gerçekleşti. Eylül ayı kapasite kullanım oranı, geçen yılın aynı ayına göre 1.2 puan, 

ağustos ayına göre 1.5 puan arttı.

Eylül ayı anketine yanıt veren firmaların bir 
önceki aya göre yüzde 21’inin istihdamları-
nın arttığı, yüzde 67’sinin istihdamlarında 
değişim yaşanmadığı, yüzde 12’sinin istih-
damlarının azaldığı belirlenmiştir.

Firma Bildirimleri Eylül (yüzde)

Arttı 21

Değişmedi 67

Azaldı 12

İstihdam

Değerlendirmeye 
alınan firmaların 

ölçekleri

Bölgemizdeki sanayi sektöründeki gelişmelerin ve değişmelerin 
aylık olarak takip edilmesi amacıyla hazırlanan Eylül ayı anketi çer-
çevesinde Odamızca bir araştırma yapılmıştır. 
Araştırmaya katılan firma sayısı 137 adet olup bu firmaların yüzde 
76’sı KOBİ, yüzde 24’ü büyük ölçekli firma niteliğindedir. 

Firma Bildirimleri Ekim (yüzde)

Arttı 21

Değişmedi 61

Azaldı 18

Firma Bildirimleri Ekim (yüzde)

Arttı 18

Değişmedi 62

Azaldı 20

İç Siparişler Dış Siparişler

Firmaların yüzde 21’i ekim ayında iç sipariş-
lerinin arttığını belirtilirken, yüzde 18’i sipa-
rişlerinin azaldığını belirtmiştir. Firmaların 
yüzde 61’inde ise sipariş miktarlarında bir 
değişim yaşanmamıştır.  

Ankete katılan firmaların yüzde 18’i dış si-
parişlerinin ekim ayında arttığını belirtirken, 
yüzde 20’si azalış bildirmişlerdir. Firmaların 
yüzde 62’sinde ise alınan dış sipariş miktar-
larında bir değişim yaşanmamıştır. 

KOBİ

Büyük 
Ölçekli



Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022(Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0 77,6 78,2 76,7 77,4

2022  (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8 71,7 71,8 71,0 72,5
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Türk-Alman Yatırım ve İşbirliği Günü 
programı gerçekleşti

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) ev 
sahipliğinde ve Alman-Türk 
Ticaret ve Sanayi Odası işbir-

liği ile ‘Türk-Alman Yatırım ve İşbir-
liği Günü-Kocaeli Programı’  Kocaeli 
Kongre Merkezinde gerçekleştirildi. 
İki ülke arasındaki ticari işbirliğini ar-
tırmak ve geliştirmek amacıyla dü-
zenlenen programın açılışına; Kocaeli 
Valisi Seddar Yavuz, KSO Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu,  Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tahir Büyükakın, Avrupa Par-
lamentosu Milletvekili Engin Eroğlu, 
Federal Almanya Cumhuriyeti Büyü-
kelçisi Jürgen Schulz, Federal Alman-
ya Cumhuriyeti İstanbul Başkonsolo-
su Johannes Regenbrecht, Alman ve 
Türk iş insanları katılım sağladı.

- AB ile ticari ilişkiler
Programın açılış konuşmasını KSO 

Başkanı Ayhan Zeytinoğlu yaptı. Zey-
tinoğlu, Alman iş insanlarına ve yö-
neticilerine Kocaeli ve KSO hakkında 
bilgi verdikten sonra Kocaeli sanayi-
sinin güçlü yapısını anlattı. Zeytinoğ-
lu şunları söyledi: 

“Türkiye’nin ihtiyaç duyduğu doğ-
rudan yatırımların yaklaşık yüzde 60’ı 
Avrupa ülkelerinden kaynaklanıyor. 
AB, Türkiye’nin birinci ticari partneri; 

Türkiye ise AB’nin 6. ticaret partne-
ri. AB ve Avrupa kıtasındaki ülkeleri 
topladığımız zaman Avrupa pazarına 
olan ihracatımız, toplam ihracatımı-
zın yüzde 55’ine denk geliyor. 

Ayrıca, 271 milyar dolarlık toplam 
mal ithalatımızın 85 milyar dolarlık 
kısmını (yüzde 31,5’lik pay) AB’den 
gerçekleştirdik. AB, geçen yıl 93 mil-
yar dolar ile ihracatımızdan yüzde 
41,3 oranında pay alarak, toplam ih-
racatımızda ilk sırada yer aldı.

- Gümrük Birliği’nin güncellenmesi 
yararlı sonuçlar yaratacaktır

Bu yıl; AB ile olan dış ticaretimizde 
Türkiye lehine bir durum oluşsa da, 
Türkiye’nin Gümrük Birliği’ne girdiği 
96 yılından bu yana AB ile olan dış ti-
caretimiz 300 milyar dolar açık verdi.  
Görüldüğü üzere, hâlihazırda yalnız 
sanayi ve işlenmiş tarım ürünlerini 
kapsayan Gümrük Birliğinin önümüz-
deki dönemde kapsamının genişleti-
lerek güncellenmesi mecburi bir ihti-
yaca dönüşmüş durumdadır.  

Gümrük Birliği’nin güncellemesi, 
Türkiye ve AB ülkeleri bakımından, 
iki tarafında yararına olan sonuçlar 
yaratacak bir süreci kapsıyor. Dolayı-
sıyla çalışmaların bu yönde hızlandı-

rılması her iki taraf için de önemli. 

- Serbest ticaret anlaşmalarında 
ülkemizin masada olmaması sıkıntı

Ayrıca, AB ülkelerinin üçüncü ülke-
lerle yaptığı serbest ticaret anlaşma-
larında ülkemizin masada olmaması 
büyük bir sıkıntı yaratmakta olup 
bu durumun da acilen düzeltilmesi 
gerekiyor. AB ile olan ticaretimizde 
ulaştırma konusu da tedarik zincirleri 
açısından kritik bir konu.  Türkiye’nin 
Avrupa’ya olan coğrafi yakınlığı her 
iki taraf için de önemli bir avantaj. 
Bununla birlikte, ulaşım sıkıntılarını 
aşmak noktasında; orta ve uzun va-
dede, AB aday ülke sıfatıyla AB’nin 
fonlarından faydalanarak; AB’ye olan 
demir yolu hatlarının modernizasyo-
nunun başlıca hedeflerimiz arasında 
yer alması gerektiğini görüyoruz. 

- Ülkemiz gelişmiş bir ihracat üssü 
haline gelmiştir

Gelişmiş bir ihracat üssü haline 
gelmiş olan ülkemiz; aynı zamanda, 
coğrafi olarak insan hareketliliği ve 
enerji aktarımı koridorlarını kontrol 
eden Güneydoğu Avrupalı bölge-
sel bir aktör konumunda yer alıyor. 
Rusya’nın Ukrayna’yı işgal girişimi 
sonrasında Türkiye’nin Avrupa gü-
venliğindeki rolü ve önemi bir kez daha 
vurgulanmış oldu. Türkiye; Rusya ve 
Ukrayna arasında arabulucu konumu 
olan bir NATO ülkesi ve AB adayı ola-
rak jeopolitik önemini ortaya koydu. 
Güvenliğin yanında, 4 milyona yakın 
Suriyeliye ev sahipliği yapıyor olma-
sından da anlaşılacağı gibi,  AB’ye yö-
nelik düzensiz göçün kontrolündeki 
konumu, AB için son derece önemli.  
Bu noktada, AB için çok önemli bir so-
runa tampon görevi yapmaya devam 
ediyoruz. 

- Türkiye’nin önemi anlaşılmalı
Ayrıca, her bir Suriyeli için Alman-

ya yıllık 15 bin euro harcama yapıyor. 

KSO ev sahipliğinde Alman-Türk TSO işbirliğinde ‘Türk-Alman Yatırım 
ve İşbirliği Günü programı gerçekleşti. Program açılış konuşmaları 
ile başladı, ardından iş potansiyellerine ilişkin sunumlar ve ikili iş 

görüşmeleri ile devam etti.
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Türkiye’deki mülteci sayısı göz önüne 
alındığında Türkiye’nin öneminin hem 
güvenlik hem de maddi olarak anla-
şılması gerektiğini düşünüyoruz. Bu-
nunla birlikte, Türkiye’nin AB tedarik 
zincirlerindeki konumunun önemini; 
pandemi ve ardından gelen Ukray-
na savaşı sonrasında görmüş olduk. 
Gerek savaş sonrasında ortaya çıkan 
tahıl sevkiyatı krizinin giderilmesin-
de, gerekse Rusya’nın gaz akışını kes-
mesi üzerine AB’nin alternatif kaynak 
arayışlarında Türkiye kritik bir aktör 
olarak öne çıkıyor.

- Türk sanayinin yeşil ve dijital 
dönüşümü

Yeşil Mutabakatın gerektirdiği 
enerji dönüşümü ve sanayide dönü-
şüm ile ilgili olarak Türkiye’nin yeni-
lenebilir enerjilerdeki potansiyeli AB 
ile önemli bir işbirliği alanı oluştu-
ruyor.  Türk sanayinin yeşil ve dijital 
dönüşümü, aynı zamanda, AB pazarı-
nın Yeşil Mutabakat hedeflerine uyu-
mu açısından büyük önem taşıyor. 
Bu çerçevede de Gümrük Birliği’nin 
güncellenme sürecinin bir an önce 
başlatılarak, gümrük birliğinin işle-
yişinin ve kapsamının geliştirilmesi 
gerekiyor.

- Türkiye Avrupa perspektifini 
ortaya koydu

Ukrayna Savaşı sonrasında AB’nin 
geleceğine yönelik planların da hız 
kazandığını gördük. Fransa Cum-
hurbaşkanı Macron’un Avrupa Si-
yasi Topluluğu önerisi ve Almanya 
Başbakanı Scholz’un daha geniş bir 
Avrupa vizyonu; AB genişlemesinin 
yeniden hareketlenmesini ve Avru-
pa mimarisinin yeniden dizayn edil-
mesini öngörüyor. Bu yeni vizyonda; 
Batı Balkanlar, Ukrayna, Gürcistan 
ve Moldova gibi ülkelerden aday ve 
potansiyel aday olarak söz edilirken, 
Türkiye’den söz edilmemesi kabul 
edilemez. Türkiye 1959’daki ortaklık 
başvurusundan beri Avrupa pers-
pektifini ortaya koymuş ve gümrük 
birliği ve adaylık başta olmak üzere 
AB hedefi için gayret göstermiş bir 
ülke.

- Türkiye’nin dışlandığı bir 
AB vizyonu eksik ve dengesiz 
olacaktır

2019 yılında yapılan anket sonuç-
larına göre (AB ile ilgili sıkıntılı bir dö-
neme göre bile) Türk halkının en az 
yüzde 60’ının AB üyeliğini destekledi-
ğini gösteriyor. Türkiye’nin dışlandığı 
bir AB vizyonu eksik ve dengesiz ola-

caktır. Avrupa Birliği içerisinde lider 
konumda olan ülkelerden biri olan 
Almanya’nın da ülkemize karşı olan 
yapıcı tutumunun bu çerçevede de-
vam edeceğine inanıyoruz. Tabii bu 
süreçte, Türkiye’nin reform sürecinin 
canlandırılmasının ve özellikle vize 
serbestliğine ilişkin kalan 6 kriterin 
tamamlamasını sağlayacak reform-
ların yapılmasının son derece önemli 
olduğunu da biliyoruz. 

- Son günlerde vize konusunda 
birçok olumsuz gelişme yaşanııyor

Schengen Vizesi konusunda son 
dönemde birçok olumsuz gelişmenin 
yaşandığını görüyoruz. Vize başvuru 
süreçleri daha da yavaşladı. Rande-
vular çok geç tarihlere veriliyor. Ret 
oranlarında da artışlar var. 2021’de 
Türkiye’den yapılan Schengen vize 
başvurularına ret oranı yüzde 16,9 
olmuş. Almanya için yapılan vize 
başvurularında bu oran ortalamada 
yüzde 22. Ankara’dan yapılan baş-
vurulardaki ret oranı yüzde  31 iken, 
İstanbul ve İzmir’den yapılan başvu-
rulardaki ret oranı yüzde 18 ve yüz-
de 17. Vize başvurularının maliyetine 
baktığımızda ise oldukça yüklü bir 
tablo ile karşılaşıyoruz. 

- Türkiye - AB ilişkilerini her 
anlamda geliştirmeliyiz

2009-2021 arasında Türkiye’den 
yapılan toplam 8.798.219 Schengen 
vize başvurusu için vatandaşlar ta-
rafından 551.718.160 avro ödenmiş. 
Bu meblağın sadece vize başvuru üc-

retini kapsadığını, aracı kurum, banka 
işlem ücreti, tercüme bürosu ücreti, 
vize merkezine gidiş ücreti gibi ma-
liyetleri içermediğini de hatırlatalım. 
Yıllık 100 milyon euro’yu bulan vize 
başvuru maliyetlerinin ve başvuru 

süreçlerinde yaşanan diğer sıkın-
tıların; Türk halkı tarafından tarife 
dışı engeller olarak görüldüğünü de 
paylaşmak istiyorum.  Bu durumun 
düzeltilmesi; Türkiye-AB ilişkilerinin 
gelişmesine, insani temasların art-
masına ve daha yakın ekonomik ve 
ticari bağlara katkıda bulunacak.”

- Almanya en büyük ticaret 
ortağımız

Almanya ile olan ticaretimize iliş-
kin de konuşan KSO Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu şunları kaydetti: 

“Almanya, Türkiye’nin en büyük 
ticaret ortağı olmaya devam edi-
yor. Almanya’ya ihracatımız, 2021 
yılında yüzde 20,9 oranında artarak 
19,3 milyar dolar oldu. Ülkemizin, 
Almanya’dan gerçekleştirdiği itha-
lat ise 2021 yılında %0,1 azalışla 21,8 
milyar dolar olarak gerçekleşti. 2021 
yılında 41 milyar doları aşan ikili tica-
ret hacmimizin yeni işbirliklerimizle 
50 milyar dolara ulaşacağına inanı-
yoruz.  Bununla birlikte, Türkiye’de 
yabancı şirketlerin çoğunun Almanya 
kökenli olduğunu görüyoruz. İlimizde 
de aralarında; BASF, Siemens, Bosch, 
Bayer, Henkel, Knauf, Linde Gazgibi 
Almanya sermayeli büyük şirketler 
var.  

- Eskiye dayanan işbirliği 
sözkonusu 

Alman şirketleri ile aramızda çok 
eskiye dayanan bir işbirliği söz konu-
su.  Sürdürülebilirlik noktasında, her 
iki taraf için de tedarik zincirleri öne-

mini korumaya devam ediyor.  Her iki 
tarafa da katkı sağlayacak karşılıklı 
iş birliklerimizin ve yatırımların de-
vamını diliyoruz.  Ayrıca bu dönem-
de, enerji krizi nedeniyle Almanya’da 
üretilmesi zor olan ürünlerin geçi-

Federal Almanya Cumhuriyeti 
İstanbul Başkonsolosu Johannes 

Regenbrecht
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Tahir Büyükakın

ci de olsa Türkiye’de üretilmesinin 
mümkün olduğunu da belirtmek iste-
riz. Avrupa’daki enerji krizi nedeniyle 
daralan üretime bağlı olarak yatırım-
lar, Türkiye’ye kaydırılabilir ve ülke-
miz Avrupa’daki talebi karşılamakta 
destek olabilir. Etkinliğimize; 18 adet 
Alman, 95 adet Türk firma katılım 
sağladı. Toplam 210 adet iş görüş-
mesi yapılacak. Umarız firmalarımız 
başarılı işbirlikleri kurarlar.”

- Yaratıcı ve araştırmacı olmalıyız
Ardından söz alan Federal Al-

manya Cumhuriyeti İstanbul Başkon-
solosu Johannes Regenbrecht, “Bu-
rada olmaktan duydum memnuniyeti 
paylaşarak sözlerime başlamak is-
tiyorum. Pandemiyle mücadele bize 
şunu gösterdi yaratıcı ve araştırmacı 
olmalıyız. Sonbahar ve kış aylarında 
enerji sorunu ve pandemi anlamında 
ne ile karşılaşacağımızı bilmiyoruz. 
İşbirliğini geliştirmek için buradayız. 

Ayhan Bey, vize sorununa değindi. Bu 
konuda şunu söyleyebiliriz, başvuru-
lar çok arttı. Vize bürolarımız yoğun 
çalışıyor. İş seyahatleri için başvuru-
ların vaktinde yapılması önemli, bir 
sorun varsa bizler yardımcı olmaya 
hazırız” diyerek etkinliğin iki ülke ara-
sındaki ilişkilere katkı sağlayacağını 
ve yeni iş bağlantıları oluşturacağını 
söyledi.

- Kocaeli Alman ekonomisi 
açısından önemli

Federal Almanya Cumhuriyeti 
Büyükelçisi Jürgen Schulz konuşma-
sında, “Bu toplantılara İstanbul’da 
başladık ve şimdi Türkiye’nin dört bir 
yanında yapıyoruz. Kocaeli ekonomi-

nin muazzam gücünün doğduğu bir 
şehir. Ticaret ve ekonomik değişim 
için sizleri cesaretlendirmek istiyo-
ruz. Bugün burada Almanya ve İs-

tanbul Başkonsolosluğu’ndan arka-
daşlarımız sizlerin sorularına cevap 
verecek. Türkiye’de 7 bin 800 Alman 
şirketi bulunuyor. Kocaeli de Alman 
ekonomisi açısından önemli bir şe-
hir. Çok sayında Alman şirketi bura-
dan çalışmalarını gerçekleştiriyor. 
Türkiye’de sanayinin kalbi Kocaeli’de 
atar denir. Türkiye ve Almanya ara-
sındaki olağanüstü çeşitli ilişkiler 
yüzyıllara dayanıyor. Türkiye’deki ti-
caret hacmimiz 40 milyar avroyu bul-
du. Artık Türk iş insanları Almanya’ya 
yatırım yapıyor” dedi. 

- Sanayinin başkenti Kocaeli
Kocaeli Büyükşehir Belediye Baş-

kanı Tahir Büyükakın da, siyasilerin 
ve kamu yöneticilerinin görevinin 
iş iklimini kolaylaştırmak olduğunu 
belirterek Kocaeli’de bir iş insanına 
lazım olan her şeyin olduğunu söy-
leyerek, “Yetişmiş insan kaynağı, lo-
jistik, üniversitesi, teknoparkı her şey 

Seddar Yavuz

[etkinlik ►
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Kocaeli’de var. Türkiye’nin sanayisi-
nin kalbi sadece Kocaeli’de atmıyor, 
Kocaeli sanayinin başkenti durumda. 
Almanya ile ortaklıkta Kocaeli dör-
düncü il. Bizler daha iyi çalışma için 
buradayız. Kocaeli’de iş yapan iş in-
sanlarının daha iyi koşullarda iş yap-
ması için tüm imkanları seferber et-
meye hazırız. Kocaeli aynı zamanda 
bilişim açısından da en önemli iller-
den biri. Sanayinin başkenti dışında 
aynı zamanda bilişimin de merkezi. 
Kocaeli’de turizm açısından da büyük 
bir gelişme var. Sağlık, doğa ve spor 
turizmi açısından inanılmaz imkan-
lar sunuyor Kocaeli. Küresel ısınma 
da şunu gösteriyor ki bizler dünya 
insanları olarak iş birliklerini büyüt-
meli ve birlikte çalışmak zorundayız. 
Yeniden düşünmek ve birlikte ha-
reket etmek zorundayız” ifadelerini 
kullandı. 

- Almanya Türkiye’nin en önemli 
kültürel ve ekonomi ortaklarından

Türkiye’nin en önemli kültürel ve 
ekonomik ortaklarından biri olduğu-
nu söyleyen Vali Seddar Yavuz, “Tür-
kiye yenilikçi ve kendini aşan projele-
rin yapılmasında büyük öneme sahip. 
Kocaeli 270 bin çalışanı ile Türkiye’nin 
lokomotifidir. Türkiye’nin ihracatta-
ki başarısında ikinci il Kocaeli’dir. Bu 
programla sadece sanayi değil kül-
türel ve ekonomik açıdan yeni ka-

pıların açılmasını diliyorum. Vizeler 
konusundaki sıkıntıların bir an önce 
çözülmesini istiyoruz. İlimizin strate-
jik konumu nedeniyle yerli ve yaban-
cı yatırımcılar için her türlü kolaylığı 
sağlıyoruz” diye konuştu. 

- İkili iş görüşmeleri gerçekleşti
Etkinlik kapsamında açılış konuş-

malarının ardından iş potansiyelleri-
ne ilişkin sunumlar yapıldı. Daha son-
ra karşılıklı olarak ikili iş görüşmeleri 
gerçekleştirildi.  
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[meslek komiteleri ►

Meslek Komitesi toplantıları gerçekleştirildi

KSO Ağaç ve Ağaç Ürünleri Sanayi Grubu ile Mobilya İmalatı Sanayi Grubu’nu temsil eden 6. ve 26. meslek komitelerinin 
eylül ayı toplantısı gerçekleştirildi. Toplantıda, sektörlere dair son gelişmeler değerlendirildi. 

KSO Elektrik Aletleri Elektronik ve Bilgi Tekno-
lojileri Sanayi Grubu’nu temsil eden 20. Meslek 
Komitesi, eylül ayı toplantısını gerçekleştirdi. 
Toplantıda güncel sektörel konular konuşuldu.

KSO Diğer Ulaşım Araçları Bakım ve Onarım Sanayi Grubu’nu temsil eden 25. Meslek Komitesi eylül ayı toplantısını ger-
çekleştirdi. Toplantı sonrası komite üyesi Kocaeli Kaya Satış Pazarlama A.Ş. ziyaret edildi.

0850 319 37 00

yildirimsogutma.com.tr

BİZ KİMİZ ?
Yıldırım Soğutma ,
Sanayinin temel ihtiyaçları olan 
Basınçlı hava sistemleri ve Proses 
soğutma sistemleri konusunda 
1995 yılından beri profesyonel 
hizmet vermektedir.

Basınçlı hava ve Proses sogutma sistemleri için ilk yatırım
maliyetleri ve işletme maliyetlerinizi en aza indirme
konusunda profesyonel hizmetten ödün vermeden
çalışmaya devam ediyoruz.
Atlascopco kompresörleri ile yüksek verimle basınçlı hava
üretimi sağlar iken bakım maliyetlerinizi en aza
indiriyoruz.
Gelişen teknolojiyi takip eden etkin bir kuruluş olmayı, sahip
oldugu bilgi ve tecrübe ile müşteri beklentilerine
hatasız karşılık vermeyi ve müşteri memnuniyetini en üst
seviyede tutarak sektörde öncü olmayı hedefliyoruz.
Müşteri gereksinimlerini karşılamak amacıyla ürünlerimizi
teknolojik gelişmelerden faydalanarak geliştiriyor,
uluslararası standartlarda sürekli üretim yapıyoruz.

SÜRDÜRÜLEBILIR VERIMLILIKTE KARARLIYIZ

Profesyonel 
Teknoloji
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Meslek Komitesi toplantıları gerçekleştirildi

KSO Et Süt Su ve Yem Ürünleri Sanayi Grubu’nu temsil eden 2. Meslek Komitesi, seçimden sonra ilk tanışma toplantısını 
asil ve yedek üyelerin katılımı ile gerçekleştirdi.

Kocaeli Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, seçim sonrası Yönetim Kurulu ile yeni dönemin ilk top-
lantısını gerçekleştirdi. 

Yeni dönemin ilk Yönetim Kurulu Toplantısı gerçekleştirildi

[meslek komiteleri ►





�� Kocaeli Odavizyon

[ziyaretler ►

ABD'de faaliyet gösteren iş organizasyonu Greater 
Houston Partnership’in Avrupa, Orta Doğu ve Afrika 
Direktörü Jeffrey H.D. Blair, Başkan Ayhan Zeytinoğlu’nu 
ziyaret ederek, işbirlikleri hakkında fikir alışverişinde 
bulundu.

Ayhan Zeytinoğlu, GOSB’a 
ziyarette bulundu

Kocaeli Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu, Gebze Organize Sanayi Bölgesi Yönetim 
Kurulu Başkanlığına seçilen Hüseyin Gezer’e hayırlı 
olsun ziyaretinde bulunarak, görevinde başarılar diledi. 

Greater Houston Partnership 
KSO’yu ziyaret eti

Yetkili Araç Servisi temsilcileri toplandı

Kocaeli Sanayi Odası üyesi yetkili araç servisi 
temsilcilerinin katılımı ile elektrikli araçların 
bakım ve güvenliği konusunda toplantı 
düzenlendi.
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Kocaeli ve İstanbullu satranç severler Yeşil 
Satranç ile bu kez Gebze’de ‘şah’ dediler

Çevre ve iklim değişikliğine karşı sanayi kuruluşlarının AB Yeşil 
Mutabakatı’na uyumu ile rekabet güçlerini artırmalarını sağlamak için 

farkındalık yaratmak amacıyla Kocaeli Sanayi Odası’nın desteğiyle 
düzenlenen ‘Yeşil Satranç – Yeşil Sanayi Satranç Turnuvaları’nın 

dördüncüsü, Sarkuysan AŞ. işbirliği ile 8-9 Ekim tarihlerinde Sarkuysan 
Anadolu Lisesi'nde gerçekleştirildi. 

Yeşil Satranç – Yeşil Sana-
yi Satranç Turnuvaları’nın 
dördüncüsü, 8-9 Ekim ta-

rihlerinde Sarkuysan AŞ. destek-
leri ile, Sarkuysan AŞ. tarafından 
yaptırılan Sarkuysan Anadolu 
Lisesi’nde gerçekleştirildi. Kocaeli 
Sanayi Odası’nın yanı sıra Gençlik 
ve Spor Bakanlığı ile Kocaeli Bü-
yükşehir Belediyesi’nin işbirliğin-
de düzenlenen Yeşil Satranç - Ye-
şil Sanayi Buluşmaları Sarkuysan 
Satranç Turnuvası’na Kocaeli’nin 
yanı sıra çevre illerden ve özellik-
le İstanbul’dan satranç sporcula-
rı yoğun ilgi gösterdi. 

Sarkuysan Grup Şirketleri Yö-
netim Kurulu Başkanı Hayrettin 
Çaycı turnuvaya gönderdiği me-
sajda; İklim değişikliği ve küresel 
ısınma kavramlarına tahminler-
den daha hızlı ayak uydurulması 
gerektiğini belirterek; yaşamın 
her alanında doğaya sahip çıkma 
kararlılığını, çevreye saygıyı ve 
farkındalığı arttırmayı hedefle-
yen bir organizasyonun içinde ol-
mak son derece mutlu olduklarını 
belirtti.  

- Çevre illerden de yüksek 
katılım

KSO öncülüğünde çevre ve ik-
lim değişikliğine karşı farkındalık 
yaratmak amacıyla Yeşil Satranç 
Projesi kapsamında düzenlenen 
‘Yeşil Sanayi Buluşmaları Sar-
kuysan Satranç Turnuvası’na 
Kocaeli’nin yanı sıra çevre iller-
den de yoğun ilgi olurken, 3 ka-
tegoride ilk 10’u Kocaeli ve İstan-
bullu satranç sporcuları paylaştı. 

Sarkuysan AŞ. tarafından eği-
time bir destek olarak yaptırılan, 
Gebze’nin ilk okullarından biri 
olan Sarkuysan Anadolu Lisesi 2 
gün boyunca 100’e yakın sporcu 
ve 200’e yakın sporcu velisine 

[sosyal sorumluluk ►

“Küçük çabalar, Büyük değişimler”

Görünen o ki toplumsal ha-
yatımızın içinde uzunca sü-
redir konuştuğumuz iklim 

değişikliği ve küresel ısınma kav-
ramlarına tahminlerimizden daha 
hızlı uyum sağlamak zorunda ka-
lıyoruz. Aslında bu yeni bir başlan-
gıç olmayıp, gelmekte olduğu bi-
linen ama uzakta hissedildiği için 
hayatlarımıza dokunmayacağını 
sandığımız bazı gerçeklerin biz-
lere tahminlerimizden daha hızlı  
yakınlaşmasıdır. Yaşanan pande-
mi bunun en net tezahürlerinden 
biri olmuş, sadece ülkemizin değil, 

en gelişmiş toplumların ve ekonomilerin çaresizce yüzleştiği küresel salgın öğretile-
riyle başbaşa kalınmıştır. Akabinde dünyada yaşanan sosyo-politik ve sosyo-ekono-
mik gelişmeler işimizi maalesef daha da zorlaştırmaktadır. Değişimdeki ihtiyaçların 
belirlenmesi ve fayda unsurunu arttırabilmek için geleceği okuyabilmek, yaşadığımız 
çevreyi ve çalıştığımız sektörleri bu bakış açısıyla değerlendirmek gerekmektedir. Bu 
süreci tanımlayan, bizim de hassasiyetle üzerinde durduğumuz sürdürülebilir yeşil 
çevre, yenilenebilir enerji, döngüsel ekonomi, yeşil mutabakat gibi kavramlar gelece-
ğimiz açısından belirleyici sorumluluklarımız olacaktır. 

İnsan yaşamı için özel önem arz eden, birçok sektörde katma değer yaratılması-
na imkan sağlayan ve ekonomik faaliyetlerin önemli bir ölçüsü olarak kabul ettiğimiz 
bakırın Türkiye’deki önde gelen temsilcilerinden Sarkuysan A.Ş olarak, faaliyetlerimizi 
çeşitlendirmeye ve farkındalık yaratmaya devam etmekteyiz. Bunun bir ifadesi olarak 
ülkemizin geleceğine yaptığımız yatırımlardan biri olan Sarkuysan Lisemizin ev sahip-
liğinde, yaşamın her alanında doğamıza sahip çıkma kararlılığını, çevreye saygıyı ve 
farkındalığı arttırmayı hedefleyen bir organizasyonun içinde olmak bizi mutlu etmek-
tedir.  Yukarıda ifade ettiğimiz bu kavramların hepsi, planlama, dikkat ve yılmadan 
çalışmayı gerektirmekte, zorlukların aşılmasında sarfedilecek çaba organizasyonun 
öznesi olan satranç oyunundan rahatlıkla ilham alabilir ki bu da  yürütülen faaliyete 
ayrı bir anlam kazandırmıştır. Satranç disiplini, analitik düşünmeyi, ileri görüşlülüğü, 
farklı bakış açıları geliştirmeyi  gerektiren  bir strateji oyunudur. Aslında karmaşık 
sorunları çözerek dünyayı daha yaşanabilir hale getirmek için ihtiyacımız olan da bu 
disiplindir. 

Dünyayı tehdit eden çevresel tehlikenin insan ömrünü aşan bir gelecekte değil ya-
kınımızda olduğunu gördük. Bundan en çok etkilenecek çocuklarımız için daha bilinçli 
olma, iş birliklerini geliştirme ve eğitimi destekleme zamanı. Küçük çabaların zamanla 
büyük değişimlere zemin hazırlayacağını bilerek çıktığımız bu yolda kurumsal kimliği-
miz ve disiplinimiz ile faaliyetlerimiz devam edecektir. 

Bu değerli organizasyonu yapan satranç federasyonumuza ve  destek veren Ko-
caeli Sanayi Odamıza teşekkür ediyor, gençlerimize başarılar dileyerek  herkesin   bu  
güzel spor-oyunla ilgilenmesini temenni ediyorum.

Hayrettin Çaycı
Sarkuysan Grup Şirketleri Yön. Kur. Bşk.
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ev sahipliği tı. Anadolu Lisesi 
Konferans Salonu’nda gerçek-
leştirilen ödül törenine katılan 
çok sayıda davetli ve veliler 
ise, başta Kocaeli Sanayi Odası 
ve Yeşil Satranç olmak üzere 
organizasyon için Sarkuysan’a 
teşekkür ettiler.

- Her kategoride bir ‘milli 
sporcu’ ilk 10’a girdi

Organizasyonda 8 yaş ve 
altı, 10 yaş ve altı ile açık ka-
tegori olmak üzere 3 farklı 
kategoride maçlar düzen-
lendi. 8 yaş ve altı kategori-
sinde İstanbul’dan Ata Ya-
vaş 1. olurken, yine İstanbul’dan milli 
sporcularımızdan Ela Zeynep Doğan 
2.,Kocaeli’den Güneş Bilgili 3.oldu. 8 
yaş kategorisinde diğer ilk 
10’a giren sporcuların isimleri 
ise sırası ile şu şekilde oldu: 
Toprak Taşeli, Efe Mutlu, Uras 
Ceylan, Uraz Kalın, Oğuz Ka-
ğan Öztaş, Ronas Yüce, Alp 
Gürbüz. 8 yaş ve altı katego-
risinde 4.ve 10. ile arasında-
ki sporculara ‘Yeşil Satranç’ 
madalyalarını, ödül törenine 
katılan Gebze İlçe Milli Eğitim 
Müdürü Şener Doğan, ilk 3’ün 
kupa ödüllerini Sarkuysan AŞ. 
İdari İşler Müdürü Sabri Atilla 
ve ilk 3’ün çanta hediyelerini 
Sarkuysan Anadolu Lisesi Okul 
Müdürü Erhan Al verdiler. 

10 yaş ve altı kategori-
sinde Kocaeli’den katılan 
milli sporcumuz Beren Çetin 
4’üncü oldu. İlk 2’de sırası ile 
İstanbul’dan Can Kaygaldurak 
ve Melis Duru Kayğun yer alır-
ken, 3’üncü Kocaeli’den Yusuf 
Kerem Şahin oldu. Diğer ilk 
10’a giren sporcularımız ise sı-
rası ile şu şekilde oldu: “Beren 
Çetin, Kerem Karagülle, Kerem 
Ürüm, Esra Buran, Neris Hatuk, 
Hamdi Eymen İpek ve Ayeser 
Levent Akbay.”  10 yaş ve altı 
kategorisinde 4. ve 10. ile ara-
sındaki sporculara madalya-
larını, Yeşil Satranç Turnuva 
Direktörü ve Kurucu Koordi-
natörü Belma Özgen Akbay verirken ilk 
3’e Yeşil Satranç kupalarını TSF Kocaeli 
İl Temsilcisi Ahmet Açıkgöz verdiler. İlk 
3’ün çanta hediyelerini ise Ulusal Baş-
hakemlerden TSF Kocaeli Gebze İlçe 
Temsilcisi Ali Fuat Aydın verdi.

Her yaştan sporcuya açık olan ‘Açık 
Kategori’de ise ilk 3’te Kocaeli’den 2014 
doğumlu milli sporcularımızdan Efe 
Öztürk yer aldı. Açık kategorinin 1’incisi 

Batman’dan Hasan Kaya olurken, 2’nci 
ise İstanbul’dan 2013 doğumlu Kerem 
Sarp Yekeler oldu. Kategoride ilk 10’a 
giren diğer sporcularımız ise sırası ile 

şu şekilde oldu: “Doruk Doğan, Ayaz 
Zeyrek, Musa Güldalı, Cumali Eren Taş, 
Kerem Genç, Eren Ayaz ve Ahmet Kaan 
Çizer.” Açık kategoride 4. ve 10. ile ara-
sındaki sporculara madalyalarını SAR-
KUYSAN AŞ. İK Müdürü Emin Yüksel; ilk 
3’ün kupalarını SARKUYSAN AŞ. Genel 
Müdürü Sevgür Arslanpay ve ilk 3’ün 
çanta hediyelerini, Turnuva Başhakemi 
Murat Yusuf Soytürk verdi. 

- Veliler Spiritüel Yaşam 
ve Rüya Koçu ile stresten 
uzaklaştı

En son yayınlanan 
‘Stresten Mutluluğa Reiki’ 
kitabı ile okuyucularla bu-
luşan Yazar Lale Ataman, 
Yeşil Satranç’ın davetlisi 
olarak, turnuvanın 2’nci gü-
nünde sporcu velileri ile gü-
zel bir söyleşi gerçekleştir-
di. Ruhsal bir denge getiren 
Reiki’nin faydalarından ve 
bir şifa kaynağı olduğundan 
bahseden Lale Ataman, ve-
lilerin merak ettiği soruları 

cevaplayan Lale Ataman karşılaştığı 
yoğun ilgi üzerine bir başka ‘Yeşil Sat-
ranç’ turnuvasında buluşmak üzere 

söyleşini sonlandırdı. 

- Sevgür Arslanpay: Genç 
fidanlara çok teşekkür 
ederim

Organizasyonda açık 
kategorinin kupa ödüllerini 
veren Sarkuysan AŞ. Genel 
Müdürü Sevgür Arslanpay 
ise, organizasyon için Ko-
caeli Sanayi Odası’na ve 
kendilerine feyz verdiğini 
söylediği Yeşil Satranç’a 
teşekkür etti. Tüm katılımcı-
lara, sporcuları destekleyen 
tüm velilere ayrı ayrı teşek-
kür ettiğini belirten Sevgür 
Arslanpay özellikle ülkenin 
ekonomisine, geleceğine 
katkı sağlayacağına inan-
dığı ‘genç fidanlar’dan çok 
etkilendiğini belirtti. Sevgür 
Arslanpay, satranç sporunu 
özellikle stratejik düşün-
meyi, alternatif düşünmeyi, 
birbirine saygı duymayı öğ-
reten bir spor olması nede-
ni ile de önemli bulduğunu 
sözlerine ekledi.

- Şener Doğan: Gebze’de 
bu tip faaliyetleri çok 
önemsiyoruz

8 yaş ve altı kategori-
sinde ödül veren Gebze İlçe 

Milli Eğitim Müdürü Şener Doğan ise 
tüm sporcuları tek tek tebrik ederken, 
bu organizasyon için Gençlik ve Spor 
Bakanlığı’na, Satranç Federasyonu’na 
ve Kocaeli Sanayi Odası Yeşil Satranç 
Ekibi’ne çok teşekkür etti. Gebze olarak 
bu tip sportif ve kültürel faaliyetleri çok 
önemsediklerini belirten Şener Doğan, 
benzeri organizasyonların devamını 
dilediklerini sözlerine ekledi.

Açık kategoride 4. ve 10. ile arasındaki sporculara madal-
yalarını Sarkuysan AŞ. İK Müdürü Emin Yüksel; ilk 3’e kupalarını 
Sarkuysan AŞ. Genel Müdürü Sevgür Arslanpay ve ilk 3’ün çanta 

hediyelerini, Turnuva Başhakemi Murat Yusuf Soytürk verdi. 

10 yaş ve altı kategorisinde 4. ve 10. ile arasındaki sporculara 
madalyalarını, Yeşil Satranç Turnuva Direktörü ve Kurucu Koor-
dinatörü Belma Özgen Akbay, ilk 3’e Yeşil Satranç kupalarını TSF 

Kocaeli İl Temsilcisi Ahmet Açıkgöz; ilk 3’ün çanta hediyelerini 
TSF Kocaeli Gebze İlçe Temsilcisi Ali Fuat Aydın verdi.

8 yaş ve altı kategorisinin 4.ve 10. ile arasındaki sporculara 
‘Yeşil Satranç’ madalyalarını, Gebze İlçe Milli Eğitim Müdürü 

Şener Doğan, ilk 3’ün kupa ödüllerini Sarkuysan AŞ. İdari İşler 
Müdürü Sabri Atilla; ilk 3’ün çanta hediyelerini Sarkuysan Anado-

lu Lisesi Okul Müdürü Erhan Al verdi.
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Kocaeli bütün branşlarda iddialı bir il,
hedef başarımızı katlaya katlaya artırmak

[spor ►

Kocaeli İl Gençlik ve Spor 
Müdürü Gökhan Yavaşer 
ile Kocaeli Sanayi Odası 

Odavizyon dergisi olarak Ko-
caeli için 2023 spor vizyonu ve 
hedeflerini konuştuk. 

- 2023 vizyonumuz 
Türkiye’nin ve bakanlığın 
vizyonu ile aynı

2023 yılı zaten ülkemizin de 
vizyon hedeflerinden birisi. Bu 
vizyonlar doğrultusunda biz-
ler de Kocaeli’de gerekenleri  
katlaya katlaya yapacağız. Ko-
caeli vizyonumuz, Türkiye’nin 
dolayısı ile Gençlk ve Spor 
Bakanlığı’nın 2023 vizyonu ile 
beraber. Aynı paralellikte yürüyeceğiz.  

Özellikle 2022 yılındaki faaliyetle-
rimiz, pandeminin de hemen ertesi yılı 
olması sebebi ile biraz ağır gitti. Her 
şeye rağmen Kocaeli şanslı illerden 
birisi. Çünkü etkinlik alanı olarak daha 
hızlı toparlanabildik. Pandemi dolayısı 
ile 2022’deki kazanımlarımız belki az 
olabilir ama 2023’te bunun meyvele-
rini göreceğiz. Çünkü gerek spor dal-
larında gerek yöneticilerimizde olsun, 
2 yılın vermiş olduğu silik hafıza geri 
gelecektir. 

2023 yılı Bakanlığın da Kocaeli öze-
linde planlamaları var; kaldı ki Gençlik 
ve Spor Bakanı Kocaeli’ye ayrı bir önem 
veriyor, buraya ‘Küçük İstanbul’ diyor.  
2023 itibari ile de bunun meyvesini 
almak istiyorlar. Bizler de gerekli ça-
lışmalarımızı zaten yaptık, yapıyoruz. 
Kocaeli’nin sportif alanda gelişmesi, 
daha aktif olması için  bazı planlama-
larımız mevcut. Çalışma ve talepleri-
mizi Bakanlığa hızlıca iletip, sonuçları 
takip edeceğiz. İnşallah Kocaeli’ye çok 
daha güzel şeyler kazandıracağız. Bu-
raya verilen önemin farkındayız, bunun 
çok daha üstüne çıkmak için çalışmaya 
devam edeceğiz. 

- Kocaeli tüm branşlarda iddialı il
Kocaeli olarak halter dışında bütün 

branşlarda varız, başarılıyız ve iddialı-
yız. Henüz halter sporuna pek ilgi ol-
masa da bu spor dalı da bizim hedefle-
rimiz arasında. Yüzme, atletizm, judo, 
karate, güreş alanlarında Kocaeli’nin 
başarısı ve iddiası tartışılmaz. 

Kocaeli ülkemizin lokomotifi olan 
illerden birisi. Bizim çok iyi altyapıları-

mız var. Kulüplerin ve bu tip faaliyet-
lerin de zamanla çeşitlenmesi lazım.  
Kulüpleşme işi tabii biraz fedakarlık işi. 
Sporculara küçük de olsa teşvik edici 
ödüller vermemiz lazım. Amatör ruhu-
muzu kaybetmemek lazım. Bazı sana-
yicilerin de sportif anlamda, altyapı-
dan çıkan yada çıkacak olan çocukları 
desteklemeleri gerek. 

Futbolu ayrı tutuyorum, futbol artık 
bir sektör olmuş durumda. Amatörlük 
başka birşey, oradaki ruh çok ayrı. Bu 
amatörlüğü kaybetmemek lazım. Onu 
kaybettiğiniz zaman spor sektör olma-
ya başlıyor. 

- TOHM’ler bizim için çok büyük 
kazanım

Türkiye Olimpiyat Hazırlık Merke-
zinde 3 branşta aktifiz. Buradaki branş 
sayıları bakanlık uygun gördüğü taktir-
de gitgide artacaktır. Olimpiyat Hazır-
lık Merkezleri bütün illerde yok, sayılı. 
Türkiye’de 18 ilde var ve bunlardan 
biri de Kocaeli. Dolayısı ile burası bizim 
için, Kocaeli için çok büyük bir kazanım. 
TOHM’larda 17 branşta toplam 703 
sporcu olimpiyat şampiyonu olmak 
için çalışmalarını sürdürürken Kocaeli 
olarak 3 branşta çalışmalarımız devam 
ediyor. Cephanelik mevkiinde, 250 kişi-
lik bir merkezimiz var. 

Projeye dahil olan sporcuların eği-
timlerini aksatmamak amacıyla gel-
dikleri illerden okul nakilleri gerçekleş-
tirilirken, eğitim giderleri de merkezler 
tarafından karşılanıyor. Üniversiteli 
sporcuların ise Gençlik ve Spor Bakan-
lığı ile Yükseköğretim Kurulu Başkanlı-
ğı arasında yapılan işbirliği protokolü 
çerçevesinde, bağlı bulundukları üni-

versitelerden merkezlerin 
bulunduğu ildeki üniversite-
lere nakilleri yapılabiliyor.

TOHM Projesi ile spor-
cuların birçok farklı alanda 
kendilerini yetiştirme şansı 
var. Kocaeli olarak bu şansı 
iyi kullanmamız gerektiğine 
inanıyorum. 

- Sporun tabana yayılması 
için yetenek tarama testleri 
önemli

Bakanlığın başlattığı 
‘Sportif Yetenek Taraması’ 
testlerini çok önemsiyoruz. 
İlk tarama test ve ölçümleri 
Gençlik ve Spor Bakanlığının 

ve Millî Eğitim Bakanlığının iş birliği ile 
her yıl 3. Sınıf öğrencilerine o yılki eği-
tim-öğretim takviminin ikinci dönemini 
kapsayacak şekilde belirlenen tarih-
lerde yapılıyor. Eğitimlere katılmaya 
hak kazanan öğrencilere, eğitimlerin 
ara ve son döneminde tekrar test ve 
ölçümler uygulanarak branşa yönlen-
dirilmesi sağlanıyor. Dolayısı ile her 
ilde bir branşlaşma çalışması yapılıyor. 
Bu Kocaeli için bir avantaj, çünkü bu 
bölgede spor zaten çok iyi, ama belli 
başlı branşlarda il olarak liderliği ala-
cak vasfa sahibiz. 

Gökhan Yavaşer hakkında
1978 yılında Sivas’ta doğup, 17 yıl bu-
rada yaşayan ve ardından 1996 yılın-
dan beri Gebze - Kocaeli’de yaşamaya 
başlayan Gökhan Yavaşer, 1998 yı-
lında Gebze Belediyesinde çalışmaya 
başladı. 2008-2015 yılları arasında 
Gençlik ve Spor bakanlığında sportif 
eğitim uzmanı olarak çalıştı. 2010 yı-
lında “Sudan’da Olimpik Güreş Sporu-
nun Geliştirilmesi” projesi kapsamında 
Sudan Milli Takım Teknik Sorumlu An-
trenörlüğü, 2011-2015 yılları arasında 
Yıldızlar ve Gençler Milli Takım Teknik 
Sorumlu Antrenörlüğü, 2014-2015 yıl-
ları arasında Kahramanmaraş Olim-
piyat Hazırlık Merkezi kurucu ve TOHM 
Sorumlu Antrenörlüğü, 2015-2020 
yılları arasında Gebze Gençlik ve Spor 
İlçe Müdürlüğü yaptı. 2020’de Iğdır’a 
İl Gençlik ve Spor Müdür Vekili olarak 
atanan Gökhan Yavaşer, 31 Ağustos 
2022 yılında tekrar Kocaeli’ye döndü 
ve Kocaeli İl Gençlik ve Spor Müdürü 
olarak göreve atandı.
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